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Nasze miasto  
Do 150 tysięcy skrzynek 
pocztowych w całym mieście 
trafiło specjalne wydanie  
Głosu Szczecińskiego Ekstra

FO
T.

 ?S
EB

AS
TI

AN
 W

O
ŁO

SZ
 

nak³ad

tys. egz.

32150 Drogowa rewolucja 
w centrum miasta – str. 10  

REKLAMA 009964700

FOTOWOLTAIKA W TWOIM DOMU 
KOMPLEKSOWA OBSŁUGA, MONTAŻ 

I DORADZTWO, DOFINANSOWANIA

[ 537 37 31 37 
BIURO@FABRYKA-ENERGII.EU
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Przęsocin ul. Młyńska 1,  tel. 509 395 455
wegiel-szczecin.pl

SKŁAD OPAŁU I KRUSZYW 
BUDOWLANYCH

NAJTANIEJ W MIEŚCIE! 
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Zadzwoń do redakcji  
Na sygnały od Czytelników cze-
kamy pod nr tel. 91  481 33 00. 
Nasza redakcja mieści się 
na szczecińskim Podzamczu 
przy ul. Nowy Rynek 3  

 
Napisz do nas  
Widziałeś wypadek, kolizję, 
chcesz podzielić się swoją opi-
nią, albo zgłosić ciekawy temat, 
którym powinniśmy się zainte-
resować ? Nakręć film, zrób 
zdjęcie, opisz problem i wyślij 
maila na adres: alarm@gs24.pl 
Zajmiemy się Twoją sprawą.  

 
Czytaj, gdziekolwiek 
jesteś 
Najświeższe informacje z mia-
sta i regionu publikujemy na na-
szym portalu gs24.pl. Tutaj 
znajdziesz informacje o wszyst-
kich ważnych wydarzeniach, 
galerie zdjęć i filmy. Znajdziesz 
nas też na facebooku 
i instagramie  
  
 
Zareklamuj  siebie, 
albo swoją firmę 
Jesteś zainteresowany reklamą 
w naszych tytułach prasowych? 
Zapraszamy do kontaktu – za-
dzwoń 697 770 103 lub napisz: 
paulina.wojtyla@polskapress.pl  

NAPISZ LUB ZADZWOŃ

JESTEŚMY TWOIM 
GŁOSEM   
Komentarz 

J
ak co roku na przełomie 
listopada i grudnia 
do 150 tysięcy skrzynek 
pocztowych w Szczeci-
nie trafił Głos Szczeciń-

ski Ekstra. Pandemia zmieniła 
nasze życie, co widać na zdję-
ciu zespołu, który przygoto-
wuje gazetę. Tak, my też pra-
cujemy przede wszystkim 
zdalnie.  

Nie zmieniło się jedno - 
wciąż jesteśmy rzetelni, uży-
teczni i zajmujemy się proble-
mami ludzi. Podejmujemy 
ważne, czasami kontrower-
syjne tematy. Nie boimy się 
zadawania trudnych pytań. 
Chcemy, by Szczecin był mia-
stem, w którym się dobrze 

mieszka. Doceniają to nasi 
odbiorcy, niezmiennie jeste-
śmy liderem czytelnictwa 
w naszym regionie.  Niemal 
z miesiąca na miesiąc po-
większa się również grono 
internautów, którzy odwie-
dzają naszą stronę gs24.pl.  

Jesteśmy gazetą, która 
nie tylko opisuje rzeczywi-
stość, ale również ją zmienia. 
Kilka lat temu  rozpoczęliśmy 
batalię o budowę drogi eks-
presowej S6 łączącej Szczecin 
z Gdańskiem. Dzisiaj znaczna 
jej część jest już gotowa. Kie-
dy w 2015 roku organizowali-
śmy debatę  z radnymi, 
urzędnikami i mieszkańcami 
Żydowiec na scenie zrujno-
wanego amfiteatru, wierzyli-
śmy, że można go odbudo-
wać.  Dzisiaj pokazujemy 
zdjęcia pięknego obiektu, 
który już wiosną zacznie tęt-
nić życiem.  

Najważniejszy jest dla 
nas kontakt z Czytelnikami 
i internautami. Wystarczy 
do nas napisać na adres: 
alarm@gs24.pl

Ynona  
Husaim-Sobecka 
ynona.sobecka@polskapress.pl 

Lider wiadomości lokalnych.  
To nie jest autopromocja, to fakty
Rozmowa 

z Tomaszem Kuczyńskim, kie-
rownikiem online w Szczecinie 

GS24.pl to największy por-
tal informacyjny w naszym 
regionie, jak udało się 
osiągnąć taki sukces? 
I to nie są czcze przechwał-

ki. W październiku możemy 
się pochwalić rekordami za-
równo w przypadku licznych 
użytkowników, jak i odsłon. 
W zeszłym miesiącu mieliśmy 
ponad 21 milionów odsłon! 
Zanotowaliśmy niemal rekor-
dową liczbę 1,9 mln unikal-
nych użytkowników. Pod tym 
względem jesteśmy liderem 
na terenie województwa 
w kategorii - wiadomości lo-

kalne. To efekt codziennej 
żmudnej pracy. Relacjonuje-
my dla Was najważniejsze wy-
darzenia ze Szczecina i całego 
regionu. Publikujemy również 
wiadomości z Polski i ze świa-
ta. Ale to lokalność jest dla nas 

najważniejsza. I dla naszych 
Internautów również. 

Jakie publikacje wzbudzają 
największe emocje? 
W tym roku można śmiało 

powiedzieć, że najwięcej emo-
cji wzbudzają informacje 
o pandemii. I wbrew wielu ko-
mentarzom koronasceptyków 
pod naszymi artykułami, nie 
publikujemy tych materiałów 
na zlecenie. Nie robimy też te-
go, żeby podkręcać, nakręcać 
i co tam jeszcze nam się zarzu-
ca. A robimy to, do czego jeste-
śmy powołani. Odpowiadamy 
na zapotrzebowanie naszych 
Czytelników. To Was interesują 
te informacje, to Wy ich u nas 
szukacie. Ale oczywiście nie pi-
szemy tylko o koronawirusie. 

Codziennie szukamy tematów, 
które będą wywoływać emocje. 
Pozytywne, ale też negatywne. 
Znajdą się u nas lekkie, rozryw-
kowe treści, jak quizy, zdjęcia 
z imprez (tzn. wtedy, kiedy one 
mogły być organizowane), ale 
też te „poważniejsze” materia-
ły. Patrzymy władzy na ręce, jak 
trzeba krytykujemy. Informuje-
my również o tych tragicznych 
wydarzeniach. Niestety. 

W social media też prężnie 
działacie? 
Oczywiście! Staramy się do-

trzeć do naszych Czytelników 
wszelkimi możliwymi kanałami. 
Znajdziecie nas na Facebooku, 
Twitterze i Instagramie. Zapra-
szamy do obserwowania i polu-
bienia naszych profili. (KJ)
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Czekamy na Wasze e-maile! 
piszcie do nas, informujcie, 
wysyłajcie zdjęcia i wideo

Norbert Sypniewski
wideo

Ynona Husaim-Sobecka
Redaktor Naczelna

Agata Maksymiuk
redakcja

Andrzej Szkocki
dział FOTO

Anna Brzozowska
dział reklamy

Bogna Skarul
redakcja

Dariusz Zymon
dział reklamy

Jakub Skuratowski
dział reklamy

Jolanta Krupa
Biuro Ogłoszeń

Karolina Nowak
redakcja online

Jakub Lisowski
redakcja

Maciej Janiak
redakcja

Maciej Szcześniak
dział reklamy

Malgorzata
Klimczak
redakcja

Marek Jaszczyński
redakcja

Mariusz Parkitny
redakcja

Mateusz Dziuk
Zastępca Dyrektora 

Biura Reklamy

Maurycy Brzykcy
redakcja

Monika Burchardt
dział reklamy

Natalia Dorabiała
dział reklamy

Ola Bukowiec
Kierownik 

wsparcia sprzedaży

Oskar Masternak
redakcja

Paweł Świątkowski
Kierownik zespołu 

handlowego

Szymon Wasilewski
redakcja

Tomasz Kuczyński
Kierownik online

Jakub Acman
dział reklamy

Paulina Wojtyła
Kierownik wsparcia sprzedaży

Sebastian Wołosz
dział FOTO

Sylwia
Polachowska
redakcja online

Głos Szczeciński  
Codzienne wydanie Głosu Szcze-
cińskiego przygotowują wspólnie 
dziennikarze, fotoreporterzy, pra-
cownicy działu reklamy i marke-
tingu. Poznaj nasz zespół

NASZA REDAKCJA
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Rozmowa   

Jeśli ich nie znasz, to najpraw-
dopodobniej przez ostatnie 
10 lat nie korzystałeś 
z Internetu. Justyna i Daniel 
Hof, autorzy kulinarnego 
bloga Eintopf i prekursorzy 
kolacji sąsiedzkich w Szczeci-
nie, to najbardziej czarujący, 
ale i interesujący ludzie, jakich 
można poznać.  

Historia projektu Eintopf 
zaczęła się w kuchni czy 
poza nią, np. na wyjeździe? 

J.H. - W zasadzie, historia 
bloga rozpoczęła się poza 
kuchnią, ale nie na wyjeździe. 
To Daniel jest tu „ojcem zało-
życielem” (śmiech). Znajomi 
bardzo często pisali do niego, 
pytając - słuchaj Hof, jak zro-
bić pizzę? A jak zrobić tamten 
sos? A jeszcze to i owo? Odpo-
wiadanie na te wiadomości 
zaczęło być trochę przytłacza-
jące, dlatego w końcu zebra-
łam się i mówię - człowieku, 
ogarnij się! Zrób najprostszą 
stronę internetową i powrzu-
caj tam przepisy. Daniel zgo-
dził się, ale pierwsze co po-
wiedział to - ok, ale nie będę 
zamieszczał zdjęć przy wpi-
sach (śmiech). Pierwsze posty 
ukazały się w bardzo nieregu-
larnych odstępach. 

Zajrzałam między Wasze 
bożonarodzeniowe propo-
zycje i mam takie wrażenie, 
że nie przepadacie też 
za klasyką 
J.H. - Uwielbiamy klasykę! 

I absolutnie od niej nie ucie-
kamy. To, co można znaleźć 
na naszym blogu, to raczej po-
szukiwania nowych smaków 
i nowych połączeń. Klasyka to 
dla nas kwintesencja Bożego 
Narodzenia. Święta zwykle 
spędzamy albo z jednymi, al-
bo z drugimi rodzicami. Ale 
nie powiem, na smażonego 
karpia mojej mamy czy kapu-
stę z grzybami czekam z wy-
piekami na twarzy. Nie wyo-
brażam sobie świąt bez tego!  
D.H. - A ja nie wyobrażam  
sobie świąt bez pierogów. 

J.H.- No właśnie. I chociaż 
zawsze staramy się przemycić 
na stół nową wariację na tra-
dycyjny temat, to jest to ra-
czej dodatek do kolacji, a nie 
jej główny bohater. 

Jak na Wasze kulinarne po-
mysły reaguje rodzina czy 
przyjaciele? 
J.H. - Moja mama uwielbia 

kulinarne nowinki. Często sa-
ma mnie zaskakuje. Wciąż 
szuka nowych smaków, prze-
pisów. Potrafi przywitać nas 
słowami - słuchajcie zrobiłam 
kimchi. Ale potrafi też napisać 
- niech Daniś przyśle mi swój 
przepis, bo jego jest lepszy. Ro-
dzice również dużo podróżują, 
a z każdej podróży przywożą 
nowe smaki. Niedawno wróci-

li z Maroko i podarowali nam 
prawdziwy olej arganowy. Ma-
ma od razu poinstruowała 
mnie do czego go dodawać, 
a do czego nie (śmiech). U Da-
niela w domu gotowanie jest 
na porządku dziennym. Jego 
tata jest kucharzem, takim 
prawdziwym, z krwi i kości. 

Jesteście w stanie wymie-
nić najdziwniejszą potrawę 
jaką postawiliście na świą-
tecznym stole? 
J.H.- Śledź w kawie był 

dość dziwny (uśmiech). Był 
też tatar ze śledzia z kapara-
mi… chociaż to chyba już ni-
kogo nie zaskoczy. Raz zary-
zykowaliśmy i zrobiliśmy tro-
chę inny barszcz. To było pod-
czas wigilii w naszym domu. 

Przygotowaliśmy krem z bu-
raków z dodatkiem malin 
i odrobiną ricotty. Miny rodzi-
ców na początku były nietęgie 
(śmiech). Kiedy spróbowali, 
odetchnęliśmy. Smakowało. 
D.H. - A mówiąc o burakach, 
pamiętam, że raz zrobiliśmy 
też pierogi buraczane. 
Wszystkim smakowały, szyb-
ko zniknęły z talerza. 

Czy w świątecznych przygo-
towaniach chłopcy też po-
magają? Kiedy zaczynacie 
szykować się do Gwiazdki? 
J.H. - Dla mnie Boże Naro-

dzenie to szczególne święta, 
uwielbiam je celebrować i zaw-
sze czekam na 1. grudnia z za-
partym tchem, bo wtedy zaczy-
namy odliczanie  ¹ 
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Duis at purus non felis malesuada pharetra sed id nibh. Cum sociis natoque penatibus et magnis dis parturient montes, nascetur 

Agata Maksymiuk 
agata.maksymiuk@polskapress.pl 

Boże Narodzenie u autorów 
kulinarnego bloga Eintopf 

Nullam non lorem dapibus orci congue bibendum. Donec 
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Wydarzenia

REKLAMA 009946654

SZCZECIN, ks. Witolda 7
tel.: 91 432 51 80, 500 048 500,

tel./fax: 91 484 42 77, e-mail: kontakt@carwit.pl

Akumulatory promocja

W OFERCIE: 
  CHŁODNICE WODY I KLIMATYZACJI 

 DO WSZYSTKICH MAREK,
  ELEKTRYCZNE POMPY PALIWA, 

  SPINKI, PRZEGUBY I PÓŁOSIE NAPĘDOWE

Nowość w ofercie 
- oleje fi rm Valvoline, Motul
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VW Audi Skoda Seat 

OPEL Fiat IVECO

oraz pozostałe europejskie, japońskie i koreańskie

CZĘŚCI

REKLAMA 009949445

POTRZEBUJESZ  
SZYBKO, SKUTECZNIE I BEZPIECZNIE 

SPRZEDAĆ MIESZKANIE, DOM LUB DZIAŁKĘ

Skontaktuj się z Nami

( 91 823 88 04
1 biuro@atelianieruchomosci.pl

 www.atelianieruchomosci.pl

REKLAMA 009951706

SKUP
ZŁOMU i METALI
KOLOROWYCH

Szczecin, ul. Tama Pomorzańska 12 F-13
1 markoks@tlen.pl 

[ 535 323 206, 509 779 341
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T
urystyka to znak firmo-

wy Z achodniopomor-

skiego. A poznawanie re-

gionu znad kierownicy roweru 

smakuje lepiej niż zza szyby 

samochodu czy nawet najwy-

godniejszego pociągu. Dla-

tego warto spakować sakwy 

i  ruszyć – na dwóch kółkach 

– w  poszukiwaniu przygody, 

niezapomnianych widoków 

i wypoczynku.

Tylko w ostat-
nich miesią-
cach Pomorze 
Zachodnie 
zyskało 190 km 
oznakowanych 
szlaków. Do-

budowano brakujące odcinki, 
uzupełniono infrastrukturę, 
zamontowano znaki i mapy. 
Wśród najświeższych projek-
tów jest ponad 70 kilometrów 
Velo Baltica, do wschodniej 
granicy województwa. Piękna 
nadbałtycka trasa miejscami 
przebiega tuż przy plaży, po 
promenadach a nawet specjal-
nych pomostach nad wydma-
mi. Prowadzi cyklistów np. od 
latarni w Niechorzu na molo 
w Kołobrzegu, a dalej do portu 
w Darłowie. W Kołobrzegu 
i Mielnie łączy się ze Starym 
Kolejowym Szlakiem, czyli trasą 
rowerową nr 15 zaplanowaną aż 
do Wałcza. Nadmorskie atrakcje 
przyciągają turystów, ale też 
koncentrują inwestycje w infra-
strukturę. Drogi dla cyklistów 
powstają m.in. okolicy Rewala, 
Trzebiatowa, Dziwnowa, Mię-
dzyzdrojów. Właśnie ogłoszono 
przetarg na budowę połącze-
nia Wisełka – Międzywodzie. 
Zapowiada się prawdziwy hit. 

Dziesięć kilometrów w pobliżu 
klifów, złotych plaż i magicznej 
przyrody Wolińskiego Parku 
Narodowego!

Velo Baltica, 
czyli popularny 
międzynarodo-
wy szlak znany 
jako EuroVelo 
10, na Pomorzu 
Zachodnim liczy 

aż 240 km. Bardzo atrakcyjna, 
nasycona klimatem regionu i jesz-
cze dłuższa jest Trasa Pojezierzy 
Zachodnich (nr 20), prowadząca 
od granicy z Niemcami przez 
niezwykłą krainę jezior: Myśli-
bórz, Barlinek, Choszczno, Ińsko, 
Drawsko, Złocieniec, Czaplinek, 
Szczecinek. W każdym sezonie 
przybywa tam nowych bezpiecz-
nych kilometrów. Niedawno 
zakończono prace między Barlin-
kiem a Choszcznem. Od dwóch 
lat można korzystać z wygodnego 
przejazdu od Trzcińska Zdroju do 
rozlewisk Odry (36 km). W przy-
szłym roku ma zostać otwarta 
efektowna przeprawa przez rzekę 
– na dawnych mostach kolejo-
wych i grobli łączących Siekierki 
z Neurüdnitz. Trasa Pojezierzy 
Zachodnich ma też ciekawą od-
nogę północną, która przebiega 
przez Stargard, Szczecin, a dalej 
prowadzi do Dobrej i na niemie-
ckie Fahrradweg.

Eksplorację 
pogranicza 
ułatwia trasa 
o pięknej na-
zwie Blue Velo, 
bardziej swoj-
sko określana 

przymiotnikiem Odrzańska. 
W przyszłości sięgać będzie od 
Świnoujścia do granicy z Cze-
chami, łącząc pięć województw. 

Tak jak ekspresówka S3 dla 
zmotoryzowanych, również na 
mapach dla rowerzystów ta dro-
ga oznaczona jest 3. Z każdym 
kolejnym sezonem jest bardziej 
komfortowa, nowocześniej 
zagospodarowana.

– Niedawno miałem przy-

jemność przejechać się po 

naszych szlakach rowerowych 

wybudowanych wzdłuż Zalewu 

Szczecińskiego. To niesamowite 

miejsce, gdzie można rozkoszo-

wać się przyrodą i wypocząć od 

codziennego zgiełku – mówi Ol-

gierd Geblewicz, marszałek wo-

jewództwa zachodniopomor-

skiego. – W czasach pandemii 

rowerowa turystyka, ta forma 

rekreacji czy po prostu dojazdu 

do pracy, do szkoły zyskuje na 

atrakcyjności. Pogoda sprzyja 

rowerzystom. A my staramy się 

zadbać o jak najlepszą infra-

strukturę, dla mieszkańców 

i gości odwiedzających Pomo-

rze Zachodnie – dodaje Olgierd 

Geblewicz.
Realizowany przez Wojewódz-

two Zachodniopomorskie projekt 
Sieci Tras Rowerowych Pomorza 
Zachodniego to spektakularna 
rowerowa rewolucja. Docelowo 

będzie obejmowała 1100 km szla-
ków. Nowo budowane odcinki 
łączą się ze ścieżkami rowero-
wymi, które zostały zbudowane 
bądź są budowane przez lokalne 
samorządy. Większość nowych 
inwestycji jest realizowanych 
przez Zachodniopomorski Zarząd 
Dróg Wojewódzkich w Koszalinie, 
a 85% fi nansowania zabezpiecza-
ją środki unijne w ramach Regio-
nalnego Programu Operacyjnego 
2014-2020.

Projekt współfi nansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020

Pomorze Zachodnie 

na dwóch kółkach
Piękne nadbałtyckie plaże, malownicze jeziora, pomniki historii i  nowoczesne mariny – największe atrakcje 
regionu spina coraz dłuższa Sieć Tras Rowerowych Pomorza Zachodniego. Ponad połowa z  zaplanowanych 
1100 kilometrów jest już dostępna.

Więcej informacji, szczegółowe opisy i mapy znajdują się na stronie 

Rowery.wzp.pl

Aktualny stan prac można śledzić na stronie 

Trasyrowerowe.wzp.pl

Olgierd Geblewicz , Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego
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Szczecin  

Kiedyś kultowy obiekt dla 
mieszkańców prawobrzeża, 
na którym występowali znani 
artyści. Potem zapomniany 
i zniszczony przez wandali. 
Dzięki akcji Głosu Szczeciń-
skiego i determinacji miesz-
kańców Żydowiec dziś obiekt 
jest odnowiony. 

Amfiteatr zbudowany został 
w latach 70.  XX w. przez miesz-
kańców w ramach czynu spo-
łecznego. Jego fundatorem 
były Szczecińskie Zakłady Włó-
kien Sztucznych „Wiskord”, 
obok postawiono obiekty spor-
towe. W latach 70. i 80.  amfite-
atr był miejscem zabaw oko-

licznych mieszkańców, odby-
wały się tu uroczystości zwią-
zane z obchodami świąt pań-
stwowych (m.in 22 lipca, 1 
maja), występowały gwiazdy 
polskiej estrady: Karin Stanek, 
Irena Santor, Kasia Sobczyk, 
odbywały się także imprezy 
sportowe i artystyczne.  

Obiekt był w całości beto-
nowy, główną część stanowiła 
duża scena tzw. muszla, której 
podłoga wykonana była w for-
mie czarno-białej szachownicy, 
po latach już ledwo widocznej. 
Nad sceną znajdował się pro-
stokątny, betonowy ekran, zaś 
pod nią pomieszczenia służące 
niegdyś jako szatnie dla arty-
stów. Wokół sceny były schody, 
które kiedyś pokryte były 
drewnianymi ławkami i służyły 
jako siedzenia. Naprzeciwko 
ekranu znajdowała się kabina 
dla kinooperatora. Przy amfite-
atrze, od strony wschodniej, 
mieścił się niewielki, betonowy 

plac, wcześniej był tu drew-
niany parkiet, tzw. dechy, prze-
znaczone do tańca przy orkie-
strze. 

Obiekt przestał działać, 
kiedy upadła fabryka Wiskord 
na początku lat 90.  

Przez wiele lat obiekt był 
zniszczony i zaniedbany, 
na ekranie widniało graffiti, 
brak drewnianych ławek, scena 

i schody porośnięte  chwa-
stami, w szatniach gruzowisko, 
wszędzie  śmieci, głównie 
puszki i butelki po alkoholu. 

Od czasu do czasu miesz-
kańcy Żydowiec w czynie spo-
łecznym sprzątali ten teren. 
Gruntownego remontu nie byli 
jednak w stanie zrobić sami. 

Głos wspiera mieszkańców 
Po wielu rozmowach z miesz-
kańcami Żydowiec Głos Szcze-
ciński postanowił zorganizo-
wać akcję wspierającą remont 
tego obiektu. 7 października 
2015 roku z zrujnowanym tea-
trze letnim zorganizowali-
śmy debatę o amfiteatrze 
w Żydowcach.  

Spotkaliśmy się z władzami 
miasta, radnymi, przedstawi-
cielami instytucji kulturalnych. 
Wspólnie dyskutowaliśmy 
o tym, jak ożywić to miejsce, 
sprawić, żeby regularnie odby-
wały się tam imprezy kultu-
ralne. Radni podczas debaty zo-
bowiązali się  do przekazania 
pieniędzy z budżetu miasta 
na 2016 rok na projekt moder-

nizacji. Co najważniejsze, do-
trzymali słowa.    

Mieszkańcy wspominali jak 
ważne to było kiedyś miejsce 
dla dzielnicy. 

- My nie mamy tutaj w pob-
liżu żadnych obiektów kultu-
ralnych, dlatego chcemy, żeby 
coś się działo blisko nas, żeby-
śmy mogli skorzystać z oferty 
kulturalnej, a nie jeździć 
na drugi koniec miasta. Amfite-
atr to miejsce, w którym można 
się zakochać - mówiła Renata 
Kochańska z Rady Osiedla 
Żydowce-Klucz. 

Ostatni etap,  
czyli przebudowa 
Przebudowa Amfiteatru 
w Żydowcach zaczęła się w li-
stopadzie 2019 roku, a zakoń-
czyła niecały rok później.  

Obiekt przeszedł całkowitą 
metamorfozę. Są nowe trybuny, 
jest projektownia. Wybudo-
wane zostały na całym obiekcie 

schody, a na scenie pojawił się 
zupełnie nowy, drewniany 
ekran, na którym będzie można 
wyświetlać dowolne wydarze-
nia, np. filmy czy zmagania 
sportowe. Stan techniczny sta-
rego, betonowego ekranu nie 
pozwalał już na jego wykorzy-
stanie. Został więc rozebrany. 

Remont przeszły także po-
mieszczenia znajdujące się 
pod sceną. W amfiteatrze za-
montowany został monitoring, 
znajduje się tam również 
oświetlenie. Powstały miejsca 
parkingowe, przybyło także 
zieleni. Przebudowane zostały 
istniejące trybuny. Część z nich 
została rozebrana. Pojawił się 
bowiem nowych układ sie-
dzisk. Trybuny są zbudowane 
z elementów prefabrykowa-
nych oraz kostki brukowej. 
Znajdzie się na nich także miej-
sce dla orkiestry.  

Koszt przebudowy to około 
2,6 mln zł.  ¹

Małgorzata Klimczak 
malgorzata.klimczak@ 
polskapress.pl 

2,6  
miliona zł. Tyle kosztowała 
modernizacja amfiteatru 
w Żydowcach. Trwała niespełna 
dwa lata 
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Obiekt przestał działać, kiedy upadła fabryka Wiskord 
na początku lat 90. Przez wiele lat straszył swoim widokiem 
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Do remontu doszło dzięki determinacji głosu Szczecińskiego 
i mieszkańców Żydowiec, którzy pamiętali lepsze czasy
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Dziś jest to funkcjonalny obiekt, który ma dobrze służyć 
mieszkańcom

Wydarzenia

Amfiteatr w Żydowcach po latach 
starań został wyremontowany

REKLAMA 009936756

TOSTY, STRIPSY, 
FRYTKI, NUGGETSY, 
KRĄŻKI CEBULOWE, 
HOTDOGI

   TELEFON: 667-268-939
   ADRES : UL. Szafera 194, Szczecin
   STRONA : www.potostygon.pl

     OBSERWUJ: 
  /potostygon2
  /po_tosty_gon

OTWARTE 
CODZIENNIE 
10:00 - 19:00

REKLAMA 009936781

[ 606 493 493      [ 515 418 516

WARSZTAT SAMOCHODOWY

KOMPLEKSOWA 
OBSŁUGA 
SAMOCHODÓW

WULKANIZACJA

LIKWIDOWANIE 
SZKÓD Z OC 
SPRAWCY

AUTA ZASTĘPCZE

ul. HEYKI 1pit stop

REKLAMA 009936854

ZŁOMOWANIE I SKUP AUT
 KUPIMY KAŻDE AUTO !!!   PŁACIMY GOTÓWKĄ !!! 
 DOJEDZIEMY DO KLIENTA !!!  SPRZEDAŻ CZĘŚCI !!! 

   

ZŁOMOWANIE I SKUP
SPRZEDAŻ CZĘŚCI

( 690 209 209
    ( 518 111 213

 Stobno 17d, DOŁUJE  www.cargryf.pl
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Podaruj moc smaku 
bliskim w te święta...

Szczecin:

ul. Bolesława Śmiałego 26 
Rondo Hakena Park
ul. Rydla 50 (TESCO) 
ul. Policka 52 TESCO)
ul. Duńska 11 (TESCO)
ul. Mickiewicza 30u 
(TESCO)
Police:

ul. Grzybowa 2D 

REKLAMA 009954054
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Szczecin 

Koniec roku to zawsze dobry 
czas na podsumowania. Tym 
bardziej, że w 2020 roku 
kończy się sześcioletnia per-
spektywa finansowa Unii Eu-
ropejskiej, w której polskim 
samorządom przypadły mi-
liardy euro do podziału. 
W tym roku mijają również 
dwa lata odkąd Piotr 
Krzystek został wybrany 
na czwartą kadencję. Jak ten 
czas i te środki wykorzystał 
Szczecin? 

W 2014 roku, czyli na początku 
trwającej jeszcze perspektywy 
finansowej prezydent Piotr 
Krzystek przedstawił ambitny 
projekt inwestycyjny, który za-
planowany był na sześć lat. 
Wiele z przedstawionych wów-
czas planów zostało powielo-
nych w programie wyborczym, 
z którym w 2018 roku urzędu-
jący prezydent wywalczy ree-
lekcję.  

Projekt inwestycji na kolejne 
sześć lat opierał się na czterech 
filarach: praca, edukacja, oto-
czenie i współdecydowanie. 

Praca 
Działaniami inwestycyjnymi, 
które miały zwiększyć liczbę 
miejsc pracy w naszym mieście 
oraz skłonić inwestorów 
do otworzenia swoich działal-
ności w Szczecinie miało być 
m.in stworzenie: 

- Morskiej Strefy Przemy-
słowej - dającej wsparcie 
przedsiębiorców związanych 
z branżą morską w zagospo-
darowaniu terenów 
postoczniowych. 

- „Strefy Północ” pomagają-
cej przedsiębiorcom w zago-

spodarowaniu poprzemysło- 
wych terenów na północy 
Szczecina. 

- „Park Dąbie”, czyli utwo-
rzenie strefy przedsiębiorczości 
Lotnisko Dąbie dla małych 
i średnich firm. 

Do tej pory żadna z tych 
stref nie powstała, choć najbli-
żej było do tej pory było 
do stworzenia specjalnej 
strefy w Dąbiu. W 2017 roku 
rozpisano przetarg opracowa-
nie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Plan miasta 
zakładał stworzenie dwudzie-
stu uzbrojonych działek o po-
wierzchni od ok. 2,5 do 4 ty-
sięcy metrów kwadratowych. 
Działki miały być zbywane 
w drodze przetargów.  

- Zadanie zostało odłożone 
w czasie - taką odpowiedź do-
tyczącą budowy strefy przed-
siębiorczości uzyskał radny Da-
riusz Matecki.  

Później prezydent Piotr 
Krzystek zaproponował, by 
na terenie lotniska w Dąbiu 
stworzyć „Park Centralny”. 
Jednak i ta inwestycja została 
odłożona do szuflady i nie znaj-
duje się nawet w Wieloletnim 
Planie Rozwoju Szczecina 
na lata 2020-2024.  

Edukacja 
Najważniejsze inwestycje, 
które zostały przedstawione 
w 2014 roku to: wprowadzenie 
w wybranych gimnazjach 
i szkołach średnich programu 

edukacji przedmiotów ści-
słych, dalsze poszerzanie sy-
stemu kształcenia dwujęzycz-
nego na każdym poziomie edu-
kacji, kontynuacja i rozwijanie 
programu współpraca z uczel-
niami wyższymi, program sty-
pendialny, akcje promocyjne, 
nagrody za prace dyplomowe, 
magisterskie i doktorskie, sy-
stem internatów i burs, budowa 
hali specjalistycznej przy Ze-
spole Szkół Sportowych, prze-
budowa Państwowej Szkoły 
Muzycznej I st., rozbudowa 
Szkoły Podstawowej nr 59. 

W tym przypadku udało się 
zrealizować zdecydowaną 
większość planów. Widać to 
chociażby gdy mija się nagra-
dzaną za pieczołowitą renowa-

cję szkołę muzyczną, która 
mieści się w zabytkowej willi 
przy alei Wojska Polskiego.  

Otoczenie 
Pod tym hasłem ukryte zostały 
głównie inwestycje związane 
z infrastrukturą drogową. Choć 
w tej kwestii przez ostatnie 
sześć lat udało się zrobić dużo, 
to część zakładanych na ten 
okres planów trzeba było odło-
żyć na następne lata lub całko-
wicie z nich zrezygnować. 
W dalszym ciągu czekamy mię-
dzy innymi na: przebudowę 
ulicy Kolumba, budowę linii 
tramwajowej Gumieńce - Mie-
rzyn, budowę II etapu Szcze-
cińskiego Szybkiego Tramwaju 
od pętli Turkusowa do Kijewa 
czy stworzenie metropolitar-
nego systemu rowerowego.  

Trzeba również pamiętać 
o tym, że duża część zapowia-
danych sześć i dwa lata temu 
inwestycji jest w trakcie realiza-
cji lub już możemy się nimi cie-
szyć. Wśród nich należy wy-
mienić najważniejsze inwesty-
cje: 

- modernizacja Autostrady 
Poznańskiej wraz z budową 
ronda w Podjuchach i dwóch 
kolejnych przepraw mosto-
wych, 

- budowa kolejnego odcinka 
obwodnicy śródmiejskiej od ul. 
Arkońskiej do ul. Mickiewicza, 

- przebudowa ul. Spacero-
wej, od ul. Arkońskiej do ul. 
Wojska Polskiego, 

- przebudowa ul. 
Warcisława, od ul. Kołłątaja 
do ul. Przyjaciół Żołnierza, 

- budowa linii tramwajowej 
na ul. Spacerowej, od ul. 
Arkońskiej do Wojska Polskiego 
i dalej do hali widowiskowo- 
sportowej, 

- modernizacja istniejących 
linii tramwajowych, m.in. ul. 
Powstańców Wielkopolskich, 
pętla Pomorzany, Kolumba, 
plac Rodła, ul. Wyzwolenia, 
plac Zwycięstwa, pętla 

Niebuszewo, Zajezdnia 
Golęcin, 

- zakup taboru tramwajo-
wego niskopodłogowego i częś-
ciowo niskopodłogowego (40 
sztuk), 

- bulwary - kontynuowanie 
przebudowy i modernizacji 
szczecińskich bulwarów na-
brzeży Wałów Chrobrego, Wy-
spy Grodzkiej i Łasztowni, 

- kąpieliska - modernizowa-
nie szczecińskich kąpielisk 
otwartych: Dąbie, Głębokie, 
Dziewoklicz, 

- modernizacja stadionu Po-
goni 

Każdy, kto przemieszcza się 
po Szczecinie widzi, że obecnie 
praktycznie w każdej części 
miasta trwają różnego rodzaju 
inwestycje.  

- Pomimo trudnych okolicz-
ności jesteśmy w apogeum in-
westycyjnym i to jest coś wyjąt-
kowego nie tylko w skali na-
szego kraju, ale i skali Europy. 
W przyszłym roku na rozwój 
miasta chcemy wydać niemal 
miliard złotych – mówi Michał 
Przepiera, zastępca prezydenta 
Szczecina. 

 

Współdecydowanie 
To miał być, zdaniem prezy-
denta Piotra Krzystka, szereg 
działań mających wciągnąć 
mieszkańców w decydowanie 
o przyszłości miasta, np. bu-
dżet obywatelski, konsultacje 
społeczne. Udało się je wpro-
wadzić w życie, choć co do po-
ziomu ich realizacji można 
mieć spore wątpliwości. Nie 
zawsze zwycięskie projekty 
wybrane w ramach budżetu 
obywatelskiego są realizowane 
w terminie, a w konsultacjach 
społecznych zdarza się, że bie-
rze udział raptem kilka osób.  

Ocena czy udało się prezy-
dentowi spełnić ambitne plany 
sprzed lat nadejdzie w 2023 
roku, gdy odbędą się kolejne 
wybory samorządowe. ¹

Koniec perspektywy i dwa lata kolejnej 
kadencji. Co zrealizował Piotr Krzystek?

Piotr Krzystek jest prezydentem Szczecina o 2006 roku. Wcześniej był przez 4 lata 
wiceprezydentem  w gabinecie Mariana Jurczyka 
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Oskar Masternak 
oskar.masternak@polskapress.pl 

Wydarzenia

REKLAMA 009954605

Producent mebli 
tapicerowanych 

 USŁUGI TAPICERSKIE

Meble dla wymagających

ul. Łukasińskiego 116 
Tel.: 605 842 706 | 721 353 413 

E-mail: verdimeble@interia.pl                

     VerdiMeble     VerdiMeble

Meble dla wymagającychMeble dla wymagających

REKLAMA 009949061

ul. Olsztyńska 14, Szczecin 

tel. 504 614 760 
www.krdhalinski.pl             krdhalinski

MECHANIKA 

POJAZDOWA

f

REKLAMA 009955761

Zapraszam do zapoznania się z opiniami na www.pkt.pl

PRACOWNIA PROTETYCZNA • NAPRAWA PROTEZ

Świadczę usługi  
w niedzielę  

i święta po umówieniu  
się telefonicznym

naprawy protez protetycznych

Pracownia  
posiada 

certyfikat  
firmy godnej  

zaufania

MAREK ALEKSANDRUK

Pracownia Protetyczna

Szczecin, Czorsztyńska 11, lok. 3

Pn. - Pt. 9:00 - 14:00, 16:00-19:00 

tel: 601 741 528
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Znajdziesz nas na facebooku.

„facebook.com/snickersworkwearoutlet/

Profesjonalna bielizna termoaktywna
nie tylko w sklepie sportowym

Bielizna termoaktywna - sprzymierzeniec wielu aktywności fizycznych 
oraz wsparcie w skrajnych temperaturach. Doskonałe dopełnienie zesta-

wu narciarskiego, uniform każdego biegacza, ale też podstawa dla osób 

pracujących na dworze. Co najważniejsze dostępna od ręki w Snickers 

Workwear Outlet, przy ulicy Santockiej 39 w Szczecinie.

Jej popularność nie słabnie. Co roku bielizna termoaktywna 
zdobywa uznanie kolejnych amatorów aktywności fizycznych.

Wszystko dzięki nowoczesnej technologii tkaniny, która 

pozwala na odprowadzanie potu i wilgoci z ludzkiej skóry 

podczas wysiłku.
Jednak podstawą jest tu gwarancja jakości. A tą daje 

szwedzka marka premium Snickers Workwear. Producent 
w trakcie swojej działalności nie raz udowodnił, że oferuje je-

dynie innowacyjną, bezkompromisową i technicznie zaawan-

sowaną odzież, która zapewnia pełen komfort użytkownikom. 
I właśnie z tego powodu poszukując doskonałej bielizny ter-

moaktywnej na górskie wędrówki, wypad na narty, snowbo-

ard, łyżwy czy po prostu zimowy jogging warto mieć na uwa-

dze nie tylko salony sportowe.
W markowym sklepie przy ulicy Santockiej klienci mogą 

wybierać bieliznę termoaktywną spośród modeli lekkich, śred-

nich i grubych dla pań i panów – w zależności od planowanej 

aktywności fizycznej. Przykładowo na narty najlepsza będzie 

bielizna z wełny z merynosa. Z kolei podczas górskich wy-

praw sprawdzi się lżejszy model, który dzięki specjalnej tech-

nologii utrzymuje stałą temperaturę ciała na poziomie 37,5℃. 
Wybierając model dla siebie należy mieć na uwadzę dopaso-

wanie kroju – odzież powinna wygodnie przylegać i nie krę-
pować ruchów. W razie wątpliwości, podczas zakupów można 

skorzystać z pomocy obsługi.
Warto być też czujnym! Bielizna termoaktywna jest często 

mylona z bielizną termiczną. Różnica jest jednak znacząca. 
Zadaniem odzieży termicznej jest ochrona przed chłodem oraz 

nadmiernym wyziębieniem organizmu. Niestety, brak jej funk-

cji odprowadzania wilgoci, przez co nie jest polecana osobom 

uprawiającym sporty na świeżym powietrzu – w szczególności 

zimą.
Z ofertą oraz dostępnymi modelami można zapoznać się 

na stronie internetowej www.snickersworkwear.pl. Jednak jak 
podkreśla kierownik salonu, pełna oferta jest dostępna rów-

nież w sklepie.

 Wesołych, zdrowych i rodzinnych świąt Bożego Narodzenia  
oraz lepszego roku 2021, życzy Snickers Workwear Outlet
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Szczecin  
Marek Jaszczyński 
marek.jaszczynski@polskapress.pl  

Tramwaje Szczecińskie przy-
gotowują się do modernizacji 
torowiska w al. Niepodległoś-
ci i al. Wyzwolenia, po plac 
Giedroycia aż do Dworca 
Niebuszewo. Zadaniem wyko-
nawcy będzie również prze-
budowa placu Rodła i placu 
Żołnierza Polskiego. Prace za-
planowano na prawie dwa la-
ta. 

- Trwają formalności związane 
z kompletowaniem dokumen-
tów przed podpisaniem 
umowy. Jeśli aura będzie sprzy-
jająca, to roboty mogłyby się 
zacząć jeszcze w tym roku. Do-
kładny harmonogram i organi-
zacje ruchu poznamy po pod-
pisaniu umowy - mówi Hanna 
Pieczyńska z Tramwajów 
Szczecińskich. 

Dodajmy, że według na-
szych informacji do podpisania 
umowy dojdzie na początku 
grudnia. Pracami zajmie się 
krakowska firma ZUE S.A., 
która znana jest u nas z innych 

inwestycji, w tym trwającej 
właśnie przebudowy węzła 
„Wyszyńskiego” i zakończo-
nego węzła „Szarych Szere-
gów”. Firma ZUE S.A. zaofero-
wała wykonanie prac za 174,42 
mln zł. 

Co zmieni się? Pojazdy indy-
widualne nie będą mogły ko-
rzystać z pasów autobusowo – 
tramwajowych, co umożliwi 
nadanie priorytetu przejazdu 
komunikacji miejskiej. Pow-
staną nowe relacje tramwajowe 
na placu Rodła: od placu 
Grunwaldzkiego w kierunku 
placu Żołnierza Polskiego 
i od ul. Matejki w kierunku 
Niebuszewa. Na placu Żołnie-
rza Polskiego będą nowe ro-
zjazdy w relacji od Trasy Zam-
kowej w kierunku placu Rodła, 
co w połączeniu tworzy tzw. 
pętlę uliczną, która w przy-
padku zdarzeń losowych (np. 
kolizja na torowisku, awaria 
tramwaju, autobusu, itp.) 
umożliwi funkcjonowanie ko-
munikacji bez większych 
utrudnień. Natomiast na ulicy  
Roosevelta zaprojektowano 
stanowiska odstawcze dla au-
tobusów.  Na skrzyżowaniach 

al. Wyzwolenia – Mazowiecka 
i Matejki – Mazowiecka – Roo-
sevelta bezkolizyjne - z komu-
nikacją indywidualną - wjazdy 
dla autobusów na torowiska 
tramwajowe. Na tych skrzyżo-
waniach zaprojektowano syg-
nalizacje świetlne. 

Powstaną nowe ścieżki ro-
werowe, ale w zamian na al. 
Wyzwolenia w wielu miejscach 
nie będzie można parkować 
na chodnikach.  

Dworzec Niebuszewo  
po nowemu 
W ciągu ulicy Kołłątaja wyzna-
czone zostaną dodatkowo pasy 
rowerowe, torowisko tramwa-
jowe zostanie wydzielone orga-
nizacją ruchu i przeznaczone 
do poruszania się po nim jedy-
nie pojazdom komunikacji 
miejskiej oraz pojazdom uprzy-
wilejowanym. bedzie możliwe 
parkowanie  wzdłuż krawędzi 
jezdni.  

W rejonach skrzyżowań 
przekrój jezdni zostanie zawę-
żony w celu skrócenia przejść 
dla pieszych. Przystanki 
tramwajowo – autobusowe 
na ulicy Asnyka wykonane zo-

staną w formie przystanków 
wiedeńskich (znanych m.in. 
z ulicy Arkońskiej, 
Niemierzyńskiej i Potulickiej) 
z ruchem rowerowym po wy-
niesieniach.  

W rejonie Dworca 
Niebuszewo zostanie wprowa-
dzona strefa ruchu uspokojo-
nego. Zmieni się układ funkcjo-
nalny pętli. Wykonane zostaną 
dwa perony końcowe o dłu-
gości 65 metrów każdy zlokali-
zowany równolegle do dworca 
z przeniesieniem ich na pół-
nocną stronę zapewniając doj-
ście pasażerom do dworca bez 
konieczności przekraczania 
jezdni.  

Na ulicy Orzeszkowej wyko-
nane zostaną przystanki auto-
busowe dla linii autobusowych 
jadących z pętli „Kołłątaja” 
w kierunku północnym.  

Zagospodarowany zostanie 
obszar w rejonie nowego wej-
ścia na Dworzec. W ramach in-
westycji przebudowane zo-
staną wszystkie ciągi piesze, 
miejsca parkingowe. Wyko-
nane zostaną elementy małej 
architektury, zieleń.   
¹
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Plac Żołnierza Polskiego:  nowa relacja  dla tramwajów z al. Wyzwolenia w kierunku filharmonii 

To będzie drogowa rewolucja 
w centrum miasta
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Plac Rodła będzie wyglądał inaczej niż dotychczas. Pojawią się nowe relacje  skrętne 
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Ulica Matejki u zbiegu z ulicą Mazowiecką.  Na ulicy  
Roosevelta zaprojektowano stanowiska  dla autobusów  
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Aleja Wyzwolenia z wyniesionymi „przystankami wiedeńskimi”. 
Znikną miejsca parkingowe

Wydarzenia

REKLAMA 009938754

Oferta

ertaOfertaerta

Oferta

OfertaOferta
OfertaOfertaertaerta

Oferta

Oferta:

Przecław 13d 

tel. 730 992 613

dobrodziejeszczecin@gmail.com

  /dobrodziejebudownictwoartystyczne

Budowa domów, przebudowy, rozbudowy
U  Konstrukcje drewniane, dekarstwo artystyczne
U  Docieplenia wewnątrz i zewnątrz 
U Instalacje wykończenia pod klucz
U  Specjalizujemy się we wszystkich rodzajach

pokryć dachowych.

Zajmujemy się zarówno wykonywaniem 
dachów, remontami i przeróbkami 
istniejących pokryć dachowych
U  Montażem okien na dowolnym pokryciu dachowym
U  Gwarantujemy rzetelne i terminowe 

wykonanie zleconych usług

REKLAMA 009936972

Wynajem mieszkań  
w Niemczech

Blisko granicy, atrakcyjne ceny.

Mówimy po polsku!

Neubauweg 3, 17329 Krackow

Tel.: 0049 (0)39746 268899  

• Mail: info@wogepe.de • www.wogepe.de

REKLAMA 009943925

• ROLETY • PLISY • ŻALUZJE • MOSKITIERY

Salon Przesłon Okiennych 
al. Wyzwolenia 115, 71-432 Szczecin

( 506-903-229   📩 RoletySzczecin@wp.pl

Dojazd
Pomiar Wycena 

GRATIS!
Rabat 
-10%
na hasło „GŁOS 
SZCZECIŃSKI”
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Czy uda się zrealizować ambit-
ne plany związane z udostęp-
nieniem Wieży Bismarcka 
w przyszłym roku? Obecny 
właściciel dokłada starań, że-
by zdążyć. Sprawdzamy po-
stęp prac.  

- Będę składał do Miejskiego 
Konserwatora Zabytków pro-
jekt na ściągnięcie masztu i na-
prawę wejścia. Potem czekam 
na pozwolenie na budowę – 
mówi Wojciech Kłodziński 
z firmy Rentumi. – Czyszczenie 
wnętrza, a konkretnie sali pla-
nujemy na grudzień. 

Jak przyznaje Wojciech 
Kłodziński w rozmowie 
z „Głosem” rewitalizacja 
wieży postępuje, ale nie jest 
pewny zakończenia prac 
do sierpnia 2021 roku. W 100-
lecie odsłonięcia wieży po-
święconej „Żelaznemu” kan-
clerzowi zabytek ma zadebiu-
tować w nowej roli. W wakacje 
2021 roFot. Sebastian Wo-
łoszku wieża ma przyjąć 
pierwszych gości w sali ban-
kietowej, która będzie na par-
terze. W planach jest również 
uruchomienie punktu wido-
kowego i budowa aparta-
mentu. 

Do tej pory mieszkańcy pół-
nocnych osiedli mogli poznać 
wieżę w czasie letniej imprezy 
„Grillowanie na Gocławiu, czyli 
„parapetówka” przy Wieży Bis-
marcka”. Warto przypomnieć 
barwną historię tego obiektu. 

Przypomnijmy, że 10 sierpnia 
1921 roku odbyło się uroczyste 
otwarcie wieży. Wieża Bismar-
cka z Gocławia była jednym 
z ulubionych miejsc, do których 
wybierały się tłumy szczecinian. 

- Można powiedzieć, że była 
to jedna z większych wież po-
święconych Żelaznemu Kan-
clerzowi - mówi dr podkomi-
sarz Marek Łuczak, historyk, 
badacz dziejów Szczecina. - 
Jednakże z całą pewnością była 
najdroższą, po pierwsze był to 
nietypowy projekt wzorowany 
na grobowcu cesarza 
Teodoryka w Rawennie, z wnę-
trzem nawiązującym do rzym-
skiego Panteonu. Po drugie za-
trudnienie prof. Hermanna 
Hosaeusa- uznanego specjali-
sty od rzeźby pomnikowej 
z Berlina, podniosły koszt jej 
budowy do niebagatelnej sumy 
200 tys. marek. 

Co ciekawe przez moment 
brano pod uwagę jako lokaliza-
cję Wyspę Grodzką. W 1910 
roku Związek Budowy Pom-
nika Bismarcka Prowincji Po-
morze pod przewodnictwem 

gubernatora von Eisenharta 
rozpisał konkurs na projekt 
wieży. Do realizacji wybrano 
projekt autorstwa Wilhelma 
Kreisa wzorowany na mauzo-
leum Teodoryka w Rawennie 
i grobowcu Cecylii Metelli. Ka-
mień węgielny położono w ra-
mach obchodów setnej rocz-
nicy bitwy pod Lipskiem w 1913 
roku. 

Szczecinianom przypadła 
do gustu nowa budowla. Jej po-
łożenie na wzgórzach 
gocławskich, porośniętych la-
sem i poprzecinanych głębo-
kiemu jarami, stwarzało ide-
alne warunki do pieszych wę-
drówek. Co istotne nieopodal 
można było wypocząć i zjeść 
coś smacznego. 

- Pod samą wieżą znajdo-
wała w 1897 roku restauracja 
Weinberg, przy ul. Lipowej dwa 
kolejne lokale Villa Flora i Zum 
Anker - wylicza Marek Łuczak. 
- Przy Odrze funkcjonowała 
duża restauracja Gotzlow, 
do której można było dopłynąć 
statkiem, a w lesie za wieżą 
funkcjonowały 3 kolejne lokale: 
Forsthaus Julo, Kaffeeberg 
i Böhmer Wald. Mieszkańcy 
Gocławia utrzymujący się 
wcześniej z rybołówstwa 
i uprawy winorośli, umieli wy-
korzystać walory dzielnicy dla 
przyciągnięcia „turystów”. 

Po 1945 roku wieża zaczęła 
popadać w ruinę. - Nie znam 
dokładnej daty zniszczenia, ale 
myślę że cesarskie orły symbo-
lizujące potęgę Niemiec, 
przeszkadzały Rosjanom, któ-
rzy w 1945 roku zajmowali 
Gocław, gdzie była prowadzona 
rozbiórka pozostałości pobli-
skiej fabryki Hedwigshütte 
przy ul. Lipowej 16 - wyjaśnia 
Marek Łuczak. 

Z wnętrza usunięto również 
popiersie Bismarcka, którego 
nigdy nie odnaleziono. Nato-
miast fragmenty orłów wciąż są 
widoczne na zboczu wzgórza 
pod wieżą urzekną każdego. ¹

Wieża Bismarcka gotowa na 100-lecie 
otwarcia? Trwa wyścig z czasem

Marek Jaszczyński 
marek.jaszczynski@polskapress.pl

Wieża Gocławska ożyła w czasie wakacyjnej „parapetówki”
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Wnętrze zabytku. Mało komu udało się je zobaczyć w ostatnich latach
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REKLAMA 009946679

NAJTAŃSZY  
CATERING  

W MIEŚCIE !!! 

coś nowego  
i taniego?

JUŻ OD 

27,50 
ZA DZIEŃ !!!

[ 883 252 490 www.szczecinskicatering.pl
kontakt@szczecinskicatering.pl

ZAMÓW

REKLAMA 009946996 REKLAMA 009949484

ul. Kaszubska 3/U7 
(między pl. Lotników a Kaskadą, domofon 25), 

Szczecin 

tel.: 792 500 244

fenix.gry@gmail.comwww.sklepfenix.pl

  GRY PLANSZOWE DLA KAŻDEGO

 GRY KOLEKCJONERSKIE

  GRY BITEWNE

 GRY FABULARNE

  GRY KARCIANE

 WYPOŻYCZALNIA GIER

  AKCESORIA DO GIER 

  PEŁNA OFERTA PRODUKTÓW 

FIRMY CITADEL 

JESTEŚMY PASJONATAMI I UMIEMY DORADZIĆ. 
W NASZEJ OFERCIE NAJWIĘKSZY W SZCZECINIE 
WYBÓR GIER BEZ PRĄDU:
W NASZEJ OFERCIE NAJWIĘKSZY W SZCZECINIE 

GRY 
BEZ 

PRĄDU
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Pogrzeb nie musi być tak dużym wydatkiem. Sprawdź łączoną ofertę 
Salonu Pogrzebowego Heven oraz Zakładu Kamieniarskiego Kambud
Kompleksowa pomoc w pochówku najbliższych i gwarancja usług na światowym poziomie – Salon Pogrzebowy Heven oraz Kambud, usługi kamieniarskie 

łączą swoje oferty, by ostatnie pożegnanie stało się dniem wyjątkowym, a przy tym pozbawionym zagmatwanych formalności i wysokich kosztów.

S
alon Heven to firma, która współ-
pracuje ze wszystkimi związkami 
wyznaniowymi oraz łamie stereo-

typy na temat branży, angażując się w re-
klamę i  sponsoring drużyn sportowych. 
Podobną filozofią kieruje się firma 
Kambud, usługi kamieniarskie. To dzia-
łalność z przeszło 30-letnim doświadcze-
niem. Okrągły jubileusz przypadł właś-
nie na ten rok. Dążąc do kompleksowości 
działań, firmy połączyły swoje oferty. 
W  ten sposób, korzystając z  usług He-
ven, klienci mogą uzyskać zniżkę nawet 
do 1 tys. zł na przygotowanie nagrobku w 
firmie Kambud. Dużą wystawę nagrob-
ków można obejrzeć w  siedzibie firmy 
Kambud przy ulicy Srebrnej 62, Szcze-
cin-Żydowce.

Obydwie marki na bieżąco uzupełniają 
swoje propozycje o  rynkowe innowacje. 
Dla przykładu na przestrzeni ostatnich 
lat znakiem rozpoznawczym Salonu 
Heven stał się karawan amerykańskiej 
marki Hummer. - Zastanawialiśmy się nad 
wprowadzeniem do naszych usług duże-
go i reprezentacyjnego pojazdu - wyjaśnia 
wyjaśnia Sylwia Miłosz-Stosio. - Postawi-
liśmy na auto marki Hummer. W  ofercie 
amerykańskiego producenta brakowało 
jednak karawanów. Zdecydowaliśmy, że 
samodzielnie uzupełnimy tę lukę.
Przebudowa auta terenowego na kara-
wan odbyła się w  Szczecinie. Do realiza-
cji projektu konstruktorzy potrzebowali 
drugiego identycznego samochodu, 
z którego czerpali potrzebne części. Dzię-
ki temu Hummer otrzymał dodatkową 
oś i przedłużoną kabinę. Zabudową wnę-
trza zajęła się wyspecjalizowana firma 
z  Wrocławia. Efekt to elegancki wystrój 
i nowoczesne nagłośnienie. - Zanim kara-
wan został zarejestrowany, powołani bie-
gli i  specjaliści odpowiadający za przy-
znawanie certyfikatów jakości, orzekli 
o dopuszczeniu auta do ruchu - wyjaśnia 
Mariusz Stosio. - To jedyny na świecie 
karawan na podwoziu słynnego Humme-
ra. Cieszymy się, że po raz kolejny stali-
śmy się prekursorem nowego kierunku 
rozwoju naszej branży.
Udogodnień na drodze ostatniego po-
żegnania z  najbliższym jest więcej. Sa-
lon Heven dysponuje nowoczesnymi 
windami amerykańskiego producenta, 
służącymi do chowania urn i  trumien. 

Urządzenia działają bezdźwięcznie 
i  płynnie, dzięki czemu ceremonia od-
bywa się bez zakłóceń. - Zależy nam, aby 
każdy pogrzeb przebiegał w  stosownej, 
eleganckiej atmosferze - mówi Sylwia 
Stosio, właścicielka Salonu Pogrzebowe-
go Heven. - Bierzemy pod uwagę wszyst-
kich uczestników obrzędu i zapewniamy 
im świeże róże, które mogą symbolicz-
nie położyć na grobie. Realizujemy też 
wszelkie inne potrzeby i  życzenia służą-
ce godnym pożegnaniom.
Salon Heven to także szeroka oferta na-
grobków, pomników i  grobowców. Wzory 
są do obejrzenia w firmie Kambud Zakład 
Produkcyjny przy ul. Srebrnej 62, Szcze-
cin-Żydowce. Na miejscu można wybrać 
rodzaj i  kolor kamienia oraz wielkość 
i kształt płyt nagrobnych. - Staramy się być 
elastyczni - mówi Sylwia Stosio, właści-
cielka Salonu Pogrzebowego Heven. - Stąd 
też kompleksowo pomagamy rodzinom 
przy wszelkich sprawach związanych z po-
chówkiem. Niestety, w naszym społeczeń-
stwie wciąż jest spory kłopot z  otwartą 
rozmową dotyczącą pożegnania ze świa-
tem, a  przecież to ostatni etap życia każ-
dego z  nas. Tabuizowanie tego tematu to 
przyczyna wielu niedomówień i trudności, 
choćby podjęcia tak podstawowych decy-
zji, czy pochówek ma przybrać tradycyjną 
formę, czy ma być to kremacja. Zachęcam, 
by nie bać się rozmawiać. Rozumiem, że 
nie są to łatwe sprawy, ale gwarantuję, że 
jesteśmy w  stanie zapewnić odpowiednie 
warunki i  pomoc, by zmarłego pożegnać 
godnie i z honorem.

REKLAMA 009959952

 Główne biuro sprzedaży:
al. Powstańców Wlkp. 81A, 70-110 

Szczecin

tel. 91 422 16 51-52
www.siemaszko.pl

Mamo, tato, 
chcę 

tu mieszkać!
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Małgorzata Klimczak 
malgorzata.klimczak@polskapress.pl  

Willa Lentza ma ciekawą hi-
storię. Powstała jako mieszka-
nie szczecińskiego biznesme-
na w XIX w. Potem była siedzi-
bą instytucji kulturalnych. 
Po latach niebytu i remoncie 
znowu będzie pełnić funkcje 
kulturalne. 

Willa Lentza znajduje się przy al. 
Wojska Polskiego 84. Zbudo-
wana została w 1889 roku dla 
Augusta Lentza, dyrektora 
Szczecińskiej Fabryki Wyrobów 
Szamotowych. Większość 
współczesnych szczecinian ko-
jarzy ją jako siedzibę Pałacu Mło-
dzieży, który działał w jej wnę-
trzach od 1950 r. do 2008 r. 

Obiekt przeszedł gruntowny 
remont, podczas którego zreali-
zowano skomplikowane i dro-
biazgowe prace konserwator-
skie. Podstawowym celem 
działania Willi Lentza ma być 
prowadzenie działalności kul-
turalnej, a także podejmowanie 
działań służących upowszech-
nianiu, zachowaniu oraz pro-
mocji dziedzictwa kulturowego 
Szczecina. Odtworzony został 
każdy detal, uzupełniono na-
wet najmniejsze ubytki. Prace 
konserwatorskie w Willi Lentza 
trwały dwa lata. Ich szeroki pro-
gram musiał objąć nie tylko re-
nowację elewacji i wnętrz, ale 
też dostosowanie budynku 
do współczesnych przepisów. 
Wiele elementów odtworzono 
na podstawie historycznych 
zdjęć, inne zaaranżowano, by 

pasowały do stylu wnętrz. 
Efektowny żyrandol był zacho-
wany w około 30 proc.  

Koszt prac wyniósł ponad 19 
mln zł.  

Utworzenie samorządowej 
instytucji kultury, której sie-
dzibą stanie się Willa Lentza, 
jest odpowiedzią na oczekiwa-
nia mieszkańców oraz środo-
wisk twórczych i artystycznych  
na temat optymalnej formy za-
gospodarowania i wykorzysta-
nia  tego unikalnego obiektu.  

Na konkurs na stanowisko 
dyrektora Willi Lentza wpły-
nęło łącznie 5 ofert. Niestety, 
żadna z nich nie spełniała wy-
mogów (złożone oferty posia-
dały m.in. braki w wymaganych 
dokumentach). Tym samym 
konkurs został unieważniony. 
Będzie ogłoszony nowy. ¹

Willa Lentza to 
perełka architektury

Wydarzenia

Obiekt został poddany niezbędnym pracom konserwatorskim obejmującym w szczególności 
prace dot. witraży, elementów wykonanych z drewna i kamienia naturalnego
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Dokonano również przebudowy pomieszczeń i dostosowanie ich do nowych funkcji: baru, 
zaplecza sanitarnego, pomieszczenia ze sceną itp.
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Jeden z najpiękniejszych szczecińskich budynków zbudowany został w 1889 roku dla Augusta 
Lentza, dyrektora Szczecińskiej Fabryki Wyrobów Szamotowych
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Mędrkiewicz

WWW.CARMAN.NET.PL

ul. 26 Kwietnia 81, SZCZECIN

tel. 91 486 04 10

WYMIANA OLEJU

DIAGNOSTYKA DPF EGR FAP UREA ADBLUE

NAPRAWA UKŁADÓW HAMULCOWYCH

CHIPTUNING MAGICMOTORSPORT

NAPRAWA ZAWIESZENIA USTAWIENIE GEOMETRII

WYMIANA OPON

WYMIANA AKUMULATORÓW ELEKTRYKA SAMOCHODOWA
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tel.: 504 958 942 | e-mail: strociuk@wp.pl

www.dstdomy.pl

Ponad 20 lat doświadczenia 

w budownictwie mieszkaniowym!

Ul. Upalna

Nowa inwestycja!

Wykończenia 
wnętrz
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OKNA a DRZWI
ROLETY, PLISY, ŻALUZJE

Rabat 10% na okna PCV
3

ul. Kaszubska 19

70-402 Szczecin

tel./fax: 91 817 28 37

tel. kom. 507 688 212

www.amplast.pl
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Rozmowa  

z profesor Anetą Zelek,  
ekonomistką, rektorem  
Zachodniopomorskiej Szkoły 
Biznesu. 

Chyba już czas, aby wyo-
brazić sobie jak będzie wy-
glądał Szczecin po pande-
mii. Czy będzie tak samo? 
Tak jak pandemia nie ma 

charakteru lokalnego, a glo-
balny, tak zmiany w trendach 
czy zmiany w dynamice go-
spodarki, też będą miały wy-
miar globalny. Niemniej jed-
nak – z poziomu zarządzania 
miastem – można mówić 
o konieczności wzmocnienia 
niektórych funkcji czy dzie-
dzin. Odwołam się tu do usta-
leń zespołu eksperckiego po-
wołanego w Szczecinie przez 
prezydenta Piotra Krzystka 
w czasie pierwszej fali pande-
mii. Zespół ten miał za zada-
nie podpowiedzieć prezyden-
towi co miasto może zrobić 
aby wesprzeć gospodarkę. Ze-
spół wypracował dwa typy 
działań – działania reaktyw-
ne, czyli te które miały dać 
wsparcie przedsiębiorcom 
natychmiast oraz działania 
proaktywne, czyli takie wy-
kraczające w przyszłość. Dzi-
siaj trzeba się właśnie zasta-
nowić nad tym drugim wąt-
kiem, czyli nad przyszłością. 
Tym bardziej, że wieści ze 
świata w sprawie szczepionki 
dają nadzieję, że się wkrótce 
z tym wirusem uporamy. Py-
tanie tylko, czy gospodarka 
z werwą i energią będzie wra-
cać na swoje ścieżki wzrostu. 

To pytanie jest tym bar-
dziej zasadne, bo pande-
mia zmieniła jednak nasze 
myślenie i postrzeganie 
rzeczywistości. Z czegoś 

tam zrezygnowaliśmy i nie 
odczuwamy aż tak bardzo 
braku. Co to może ozna-
czać dla gospodarki? 
To dla gospodarki może 

być pewne zagrożenie. Nau-
czyliśmy się  postaw bardziej 
„ostrożnościowych”, np. po-
przez  tworzenie dodatko-
wych oszczędności. O ile 
przed pandemią wydawało 
się, że możemy sobie pożyć, 
dynamicznie rosła konsump-
cja, nie wzdrygaliśmy się 
przed kredytowaniem swoich 
zakupów, to w najbliższym 
okresie należy przewidywać, 
że postawy konsumenckie 

będą raczej chłodne, bardziej 
zdystansowane i oszczędne. 
Prawdopodobnie nadal bę-
dziemy się obawiać ryzyka 
utraty pracy, czy części na-
szych dochodów, a to będzie 
rzutowało na mniejszą skłon-
ność do wydawania pienię-
dzy. A gospodarka przecież 
jest napędzana przez kon-
sumpcję i inwestycje. Może 
się więc okazać, że konsump-
cja będzie schłodzona, ale 
i inwestycje mogą być wstrzy-
mywane. W mojej opinii, o ile 
jeszcze w lecie mieliśmy pod-
stawy do tego, aby myśleć, że 
gospodarka będzie odbijała 

w trybie, który ekonomiści 
określają modelem V (szybki 
spadek i natychmiastowe od-
bicie), to już IV kwartał poka-
zuje, że konsekwencje dru-
giej fali pandemii dla gospo-
darki będą trwały dłużej. Nie 
ma co liczyć na to, że to 
w czasie jednego kwartału da 
się wszystko naprawić, na-
drobić. Kryzys gospodarczy 
będzie się dłużej tlił i będzie 
rezonował na to co się dzieje 
na rynku pracy. A to wpłynie 
na dochody Polaków.  

Co o tym świadczy? 
Choćby to, że już dziś wia-

domo, że Polacy na święta 
Bożego Narodzenia wydadzą 
o 30 proc. mniej niż w ubie-
głych latach. A w skali ogól-
nokrajowej to będzie potężny 
cios. Grozi nam raczej scena-
riusz w formie „U” czyli takie 
spowolnienie, które może 
trwać parę kwartałów. To mo-
że być trudny, długi i dość bo-
lesny powrót gospodarki 
do zdrowia.  

Zachodniopomorskie jed-
ną z nóg swojej gospodarki 
opiera na turystyce. Tu by-
ło duże tąpnięcie, ale latem 
nawet turystyka odczuła 
wzrost.  
Ale to był raczej „pozorny” 

tłum ludzi na plażach, bo na-
leży pamiętać, że sporo z nas, 
nie wyjechało na wakacje 
za granicą. To rzeczywiście 
miało bardzo ożywczy wpływ 
na wynik zachodniopomor-
skiej gospodarki. Ale jedno-
cześnie duży udział turystyki 
w naszym regionalnym PKB 
jest mankamentem. 

 Dlaczego?  
Bo turystyka ma charakter 

sezonowy. To nie jest  ta dzie-
dzina gospodarki, która 

na pełnych obrotach prowa-
dzi działalność gospodarczą 
przez cały rok. Poza tym tury-
styka należy do jednych z bar-
dziej opresyjnych branż, czyli 
takich, które najdotkliwiej od-
czuwają skutki kryzysu.  

To jakie dziedziny gospo-
darki mogłyby być dla na-
szego regionu 
dziwigarami? 
Wygranymi  tego kryzysu 

są branże związane z e-
commerce. Odnotowano  
w tym roku gigantyczny 
wzrost obrotu sklepów 
internetowych.  

Ale przecież konsumpcja 
już nie będzie po pandemii 
taka sama jak przed. 
W tym roku konsumpcja 

została przekierowana ze 
sklepów stacjonarnych 
na sklepy internetowe, ale 
rzeczywiście nie są to  zakupy 
na takim samym poziomie jak 
przed pandemią. Wyraźnie 
zmniejszyły się obroty branży 
kosmetycznej, chemii gospo-
darczej czy żywności. Ale 
jeszcze bardziej zmniejszyły 
się obroty na rynku dóbr 
trwałego użytku, czyli sprzę-
tu AGD czy TV. To nie są do-
bre wieści.  

 A jakie są dobre? 
Dotyczą tych branż, które 

obsługują gigantów w sprze-
daży internetowej czyli ma-
gazyny, logistyka, firmy ku-
rierskie, paczkomaty. Ale to 
i tak nie wyrówna deficytów 
w gospodarce.  

 To co powinien zrobić pre-
zydent miasta po pande-
mii, aby ożywić gospodar-
kę? 
Oczekiwanie, że prezydent 

miasta w jakiś cudowny spo-

sób może odwrócić bieg go-
spodarczych zdarzeń jest 
oczekiwaniem naiwnym. Nie 
jest funkcją zarządu miasta, 
aby rozwijać gospodarkę, na-
tomiast jego funkcją jest two-
rzenie sprzyjających do tego 
warunków. Z tego co mi wia-
domo, miasto podjęło parę 
decyzji z tym związanych – 
np. fundusz grantowo - po-
życzkowy, ulgi i prolongaty 
w czynszach od przedsiębior-
ców.  

Tylko tyle? 
Więcej nie bardzo może. 

Ale co miasto robi w tej chwili 
dobrze? Inwestuje. Popieram 
prezydenta, że jest tak uparty 
i postanowił aby nie wstrzy-
mywać miejskich inwestycji. 
Lokalny rynek pracy będzie 
dzięki temu stabilniejszy. 
Niech ten inwestycyjny pie-
niądz wchodzi w ekosystem 
gospodarki. 

Niewiele może zrobić mia-
sto, to od kogo i czego po-
winniśmy oczekiwać 
w sprawie ożywienia go-
spodarczego? 
Należałoby liczyć na ro-

zumną antykryzysową polity-
kę ekonomiczną rządu. Ale 
podchodzę do tego z dużym 
dystansem, bo już słyszymy, 
że minister finansów zapo-
wiada podwyższenie podat-
ków w Polsce. A teraz gospo-
darka, aby się zregenerować 
potrzebuje raczej obniżki ob-
ciążeń. Trzeba stworzyć jak 
najłagodniejsze warunki dla 
biznesu aby podniósł się 
do stanu sprzed pandemii. 
Kolejne nakładane na nas ob-
ciążenia mogą spowodować, 
że tzw. koronadługi pozosta-
ną z nami na długo. 

Rozmawiała Bogna Skarul
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Należałoby liczyć na rozumną, antykryzysową politykę rządu. 
Ale podchodzę do tego z dużym dystansem - mówi prof. Zelek

Jaki będzie Szczecin po pandemii, 
czyli co nas wkrótce czeka  

Wydarzenia
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  Pierogarnia-Golecino

   517 762 764 
ul. Strzałowska 26A Szczecin  

POLECAMY
 h  pyszne pierogi: ruskie, mięsne, kapusta-grzyby, 

burak z fetą, pieczarkowo-serowe, chłopskie, 

kasza gryczana, pieczarki, wołowina szarpana z szalotką

h uszka z grzybami   h krokiety  h barszcz



a 19Głos Dziennik Pomorza 
Poniedziałek, 30.11.2020 Reklama

REKLAMA 009960920

REKLAMA 009954986



a20 Głos Dziennik Pomorza 
Poniedziałek, 30.11.2020

Szczecin  

W 2022 roku ma zostać zakoń-
czona budowa przedszkola 
przy ul. Przygodnej. To będzie 
największe przedszkole 
w Szczecinie.  

Przedszkole ma być przezna-
czone na 350. dzieci w wieku 
przedszkolnym. W budynku 
ma się tez znaleźć żłobek dla 
30. dzieci. Jego budowa jest za-
planowana na lata 2021-2022. 

- Przetarg na to przedszkole 
chcemy ogłosić na dniach - 
mówi Michał Przepiera, za-
stępca prezydenta Szczecina. - 
Wybrany wykonawca powi-
nien wykonać ten projekt 
w formie zaprojektuj i wybu-
duj. Postanowiliśmy część tej 
przestrzeni wygospodarować 
na klubik dziecięcy  dla 30. 
dzieci.  

Na początku przyszłego 
roku rozpoczną się prace pro-

jektowe i  porządkowe na tere-
nie przeznaczonym pod przed-
szkole. Latem powinny się roz-
począć prace budowlane. 

Według koncepcji sale 
przedszkolne, z wielkimi 
przeszkleniami otwierają się 
na ogród - strefę zieleni, do-
świetlając wnętrze naturalnym 
światłem słonecznym, zapew-
niając tym samym bezpośredni 
kontakt z otaczającą naturą 
wszystkim dzieciom. Pu  

nktem centralnym jest prze-
stronny hol z antresolą, wyzna-
czający strefę wejścia do bu-
dynku. Nad holem znajdować 
się będzie sala gimnastyczna, 
aula oraz pion administracyjny. 

Według planów, każdy z od-
działów będzie miał bezpo-
średni dostęp z sal do własnego 
placu zabaw. Dzięki temu 
umożliwi to opiekunom sku-
teczniejszą opiekę i kontrolę 
nad bawiącymi się dziećmi.  ¹

Na Gumieńcach będzie 
nowe przedszkole

Małgorzata Klimczak 
małgorzata.klimczak@ 
polskapress.pl

Nowe przedszkole  ma być nowoczesne i ekologiczne. Będzie 
gotowe  za dwa lata 
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SZCZECIN UL. POŁUDNIOWA
 (PRZY RONDZIE HAKENA)
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508 353 538

mpcp@home.pl
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TWOJE DOKUMENTY 
zawsze bezpieczne i w dobrych rękach

Skontaktuj się z nami już dziś

tel. 48 91 422 33 25

www.actanova.pl
ul. Bandurskiego 96/3, 71-685 Szczecin

Archiwizacja

Przechowalnictwo

Depozyt

Niszczenie

Zarządzanie archiwami

Normatywy archiwalne
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Szczecin 

Ten proces będzie sensacją, 
bo oskarżeni nie tylko mieli 
dokonać aktu kanibalizmu, 
ale tak skutecznie zatarli śla-
dy, że nie odnaleziono ciała 
i nie bardzo wiadomo, kim 
była ofiara.  Ale to nie pierw-
sza sprawa, gdy sąd będzie 
musiał wydać wyrok bez 
corpus delicti, czyli przed-
miotu przestępstwa. 
W przyszłym roku minie 20 
lat od zabójstwa młodej ko-
biety, której ciało sprawcy 
podobno zatopili w jeziorze. 
Sąd nie miał wątpliwości, że 
są winni. 

Zacznijmy od sprawy, która 
wkrótce trafi na wokandę sądu 
w Szczecinie lub Gorzowie 
(trwają proceduralne ustale-
nia). Na ławie oskarżonych za-
siądzie czterech mężczyzn. 
Według Prokuratury Okręgo-
wej w Szczecinie zabili i zbez-
cześcili ciało mężczyzny. Zbez-
czeszczenie miało mieć formę 
kanibalizmu. Nie udało się 
ustalić, kim była ofiara. 
Do zbrodni miało dojść w 2002 
w jednej z miejscowości na po-
graniczu województwa za-
c h o d n i o p o m o r s k i e g o  
i lubuskiego. W 2017 r. zarzuty 
usłyszało czterech mężczyzn 
(piąty zmarł przed zatrzyma-
niem). Mieli porwać ofiarę, za-
bić, poćwiartować i częściowo 
zjeść po upieczeniu. Resztę 
zwłok podobno wyrzucili do je-
ziora. W polskim prawie kani-
balizm traktowany jest jako 
zbezczeszczenie zwłok, za co 
grozi do dwóch lat więzienia. 
Ale za zabójstwo oskarżonym 
grozi dożywocie. Nie byli do tej 
pory karani. W maju 2019 r. 

dwóch oskarżonych sąd wy-
puścił z aresztu. Zauważył, że 
dowody ich winy są dość słabe. 
Przyznał jednak, że mogło 
dojść do aktu kanibalizmu. Wy-
jaśniał, że zjedzenie szczątków 
zabitego miało służyć głównie 
zmuszeniu wszystkich zamie-
szanych do milczenia. 

- Znane nam są opisy w pra-
sie, że mamy tutaj do czynienia 
z „ohydną zbrodnią”. Pewne 
też bulwersujące społeczeń-
stwo fakty nastąpiły już po po-
pełnieniu zbrodni zabójstwa, 
chodzi bowiem o kanibalizm. 
Trzeba też pamiętać, czemu 
miało to służyć - jedzenie 
szczątków ludzkich miało słu-
żyć temu, żeby każdą z osób, 
które były zamieszane w to 
zdarzenie - nie mówię, że brały 
w nim udział - na przyszłość 
przymusić do milczenia. I to 
chyba się po części udało - po-
wiedział sędzia Andrzej Ol-
szewski. 

Dowodami w sprawie są 
głównie wyjaśnienia podejrza-

nego Rafała O., zeznania 
świadka i kilka podsłuchanych 
rozmów. Dlatego proces będzie 
miał charakter poszlakowy. 

Sprawa Anny 
Szczeciński sąd okręgowy już 
raz mierzył się ze sprawą, 
w której nie odnaleziono ciała 
ofiary. W marcu przyszłego 
roku minie 20 lat od zabójstwa 
Anny F. z Myśliborza. Miała 
wtedy 19 lat. Zginęła 13 marca 
2001 roku. Na ławie oskarżo-
nych zasiadł jej chłopak,  26-
letni Daniel R., ps. Bezo (naro-
dowości romskiej) oraz 30-letni 
Krzysztof I., ps. Kura, miesz-
kańcy Myśliborza. Dziewczyna 
miała być uduszona apaszką 
w jednym z mieszkań 
przy Rynku. Zwłoki zapako-
wano do szafki kuchennej. 
Krzysztof I. miał przewieźć me-
bel wózkiem nad jezioro 
Myśliborskie, a ciało ofiary 
ukryć w trzcinach. 

- Zwabili dziewczynę 
do mieszkania wujka Daniela R. 

Przywiązali do zwłok talerze 
do sztang oraz worek z gruzem. 
Gdy było już ciemno, obcią-
żone w ten sposób ciało wyrzu-
cono do jeziora Myśliborskiego, 
w okolicach Dąbrowy 
i Kruszwina. Oskarżeni zapla-
nowali zbrodnię w najdrobniej-
szych szczegółach. Wcześniej 
zaopatrzyli się w sklepie w gu-
mowe rękawiczki i taśmę, jaką 
oklejono zwłoki oraz szafkę, 
w której je później przewożono. 
Krzysztof I. miał przynieść 
do mieszkania magnetofon 
i puszczać głośno muzykę, by 
zagłuszyć krzyki ofiary.  Ogra-
bili ofiarę z biżuterii i pieniędzy 
- oskarżał prokurator. 

Według prokuratury, 
za udział w zbrodni Daniel R. 
obiecał wspólnikowi pieniądze. 

- Nawet jeśli są wątpliwości 
co do przebiegu tej zbrodni, to 
pewne jest, że ta dziewczyna 
została zamordowana - mówił 
przed laty Mieczysław Partyń- 
ski, ówczesny myśliborski pro-
kurator rejonowy. 

O zaginięciu córki powiado-
mił policję ojciec. Dziewczyna 
nie wróciła po pracy do domu. 
Mieszkała razem z rodzicami. 
Tuż przed zniknięciem powie-
działa koleżance z pracy, że za-
mierza zerwać ze swoim chło-
pakiem. Nie chciała krzywdzić 
dalej rodziców, którzy byli prze-
ciwni tej znajomości. 

- Nawet, jakby się nam ten 
człowiek nie podobał, to i tak 
Anna postawiłaby na swoim. 
Nie wybierałam swoim córkom 
nigdy chłopaków - mówiła 
matka Anny. 

Poszukiwania nie przyno-
siły rezultatu. Szukano jej na-
wet przez Interpol, podejrze-
wając, że mogła paść ofiarą 
handlarzy ludźmi. O sprawie 
rozpisywały się media. Jeden 
z jasnowidzów przedstawił 
wersję, że Annę zamordowano 
w mieszkaniu, a sprawcą był 
ciemny chłopak. 

Przełom 
Przełom nastąpił 8 grudnia 
2003 r. Z rodzicami Anny skon-
taktował się nieznany mężczy-
zna. Twierdził, że  ma informa-
cje o losach dziewczyny. Chciał 
pieniędzy. 5 stycznia 2004 r. 
na przystanku autobusowym 
na os. Słowiańskim pokazał 
ojcu dziewczyny portfel córki. 
Tym nieznajomym był Krzysz-
tof I., ps. Kura. Ciało dziew-
czyny miało spoczywać na dnie 
jeziora Myśliborskiego. Poszu-
kiwania prowadzone przez 
nurków nic nie dały.   

„Kura” na początku przy-
znał się do winy. Zaprzeczył, że 
zabrał biżuterię. Potem twier-
dził, że jest niewinny. Także Da-
niel R. przyznał, że zabił dziew-
czynę. Twierdził, że zrobił to 
sam, a wspólnik jedynie utopił 
zwłoki i spalił rzeczy.  

W sprawie pojawił się też 
wątek ciąży ofiary. Zdaniem 
jednego z myśliborskich poli-
cjantów, poszukiwania Anny 
trwały tak długo, bo jej rodzina 

zataiła fakt, że dziewczyna po-
roniła dziecko Daniela R. Wed-
ług samego oskarżonego, Anna 
usunęła ciążę pod naciskiem 
rodziców.  

- Nie chcieli mi powiedzieć, 
gdzie jest Anna. Dzwoniłem ze 
dwadzieścia razy - mówił 
oskarżony. 

Rodzina Anny zaprzeczała, 
by dziewczyna usunęła ciążę. 
Według jednej z sióstr, Anna źle 
się czuła i bała się poronienia. 
Dziecko chciała wychować sa-
motnie po rozstaniu z Danie-
lem R. 

Zabójstwo 
Zbrodnia nigdy prawdopodob-
nie nie wyszłaby na jaw, gdyby 
wspólnicy nie pokłócili się. Dla-
tego „Kura” zadzwonił do ojca 
Anny z informacjami o córce. 
Po zatrzymaniu opowiedział 
jak doszło do zbrodni. Anna 
weszła do mieszkania. Zdjęła 
płaszcz. Pocałowała Daniela 
w usta. Zdziwiła ją obecność 
Krzysztofa, bo prawie się nie 
znali. Daniel udawał, że myje 
naczynia. Potem uderzył 
dziewczynę i przewrócił 
na łóżko. A paszką zaczął dusić. 
Wspólnik podgłośnił w mu-
zykę, trzymał dziewczynę 
za nogi. Daniel zdjął Annie bi-
żuterię, którą Krzysztof I. poda-
rował swojej dziewczynie. Ta, 
gdy dowiedziała się o pocho-
dzeniu prezentu, wyrzuciła go 
do jeziora. Zabójcy zabrali też 
portfel ofiary. Ciało Anny okle-
ili taśmą i zapakowali do szafki 
kuchennej. Potem wózek z cia-
łem Krzysztof I.  wywiózł 
nad jezioro Myśliborskie. 
Zwłoki ukrył w trzcinach. Po-
tem obaj mieli je zatopić w naj-
głębszym miejscu obciążając 
talerzami od sztang.  

- Proszę o wybaczenie za to, 
co się stało - mówił Daniel R.  

Na ogłoszenie wyroku nie 
przyszedł. Wyrok zapadł 9 stycz-
nia 2006 r. Sąd skazał oskarżo-
nych na 25 lat więzienia. ¹

To nie pierwszy raz, gdy nie ma ciała, 
a proces musi się odbyć

Sentencji wyroku wysłuchał  tylko Krzysztof I. (na zdjęciu). Pięć lat temu to on wrzucił ciało Anny 
do jeziora. Sądowi nie miał nic do powiedzenia.  Daniel R. nie pojawił się na odczytaniu wyroku
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Mariusz Parkitny  
mariusz.parkitny@polskapress.pl 

Wydarzenia

REKLAMA 009960310

w Szczecinie

zaprasza wszystkich użytkowników aut 
tej koreańskiej marki

Szczecin, ul. Andrzeja Struga 78a
codziennie 9-17 \ 91 814 01 18 lub 814 01 19
1 serwis.ssangyong.szczecin@drscenter.pl

SerwiSujemy 
również instalacje gazowe

AutoryzowAny serwis

REKLAMA 009961115

ul. Zielonogórska 35, SZCZECIN

/  91 425 44 55, 696 444 891

podłogi DREWNIANE
podłogi WINYLOWE

PANELE

SCHODY

MONTAŻ - DORADZTWO

www.profi parkiet.com

REKLAMA 009962582

ul. Druckiego - Lubeckiego 1A, 
71-656 Szczecin

Godziny otwarcia: 
PN - PT 8:00 - 16:00; 
SOBOTA 8:00 - 13:00

tel. 91 812 10 36 / 601 721 857

www.taksmoto.pl

TAKSOMETRY Instalowane w pojazdach służących do przewozu osób. 
Pozwalają obliczyć wysokość należności za przebytą drogę, oraz czas 
wynajęcia taksówki. Jako autoryzowany serwis, montujemy i naprawia-
my, a także legalizujemy taksometry, jeżeli urządzenie spełnia określone 
w rozporządzeniu wymagania metrologiczne. Legalizacja taksometru 
ważna jest przez 25 miesięcy.

BLOKADY ALKOHOLOWE Umożliwiają rozruch pojazdu, jeśli po przeprowadzo-
nej próbie stężenie alkoholu w wydychanym powietrzu jest poniżej ustanowionej 
prawem granicy. Urządzenie może zażądać powtarzania próby, gdy pojazd jest 
w ruchu, a celem badania jest ustalenie, czy alkohol nie jest spożywany w trakcie 
jazdy. W takim przypadku, jeżeli kierowca nie przejdzie testu, wynik może być prze-
kazywany za pośrednictwem sieci GSM do centrum sterowania, a pojazd zostanie 
unieruchomiony zaraz po wyłączeniu zapłonu. Wszystkie zdarzenia pozytywne lub 
negatywne są przechowywane w pamięci urządzenia. Nie do oszukania!

TACHOGRAFY Niezbędne w pojazdach służących do transportu. Mają za 
zadanie mierzyć czas przejazdu, prędkość a także inne wykonywane przez 
kierowcę czynności. W Taks-Moto oferujemy nie tylko montaż i naprawę 
tych urządzeń, ale także tak zwaną legalizację, czyli wykonywane stan-
dardowo co 24 miesiące sprawdzenie, czy tachograf spełnia wymagania 
postawione przez przepisy metrologiczne.

INSTALACJA 

GAZOWA CNG 

TIRA I NIE PŁACISZ 

ZA AUTOSTRADY 

W NIEMCZECH!
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REKLAMA 009957108 REKLAMA 009960965

REKLAMA 009953750

601 743 952 biuro@wektor.info

Jesteśmy na rynku od 1997 roku!
W styczniu na hasło: głosszczeciński

5% rabatu na usługę!

www.wektor.info

HDS

Noszenie
Utylizacja

Montaż mebli
Winda zewnętrzna

Transport ciężarowy
Transport bus z windą

Kompleksowe przeprowadzki
Magazynownie mienia Klienta

REKLAMA 009954803

Priorytetem w dzisiejszych 

czasach jest zadbanie o swo-

je zdrowie, w związku z czym 

poszukujemy rozwiązań, 

które ograniczą transmisję 

wirusa i uchronią nas przed 

chorobą SARS-CoV-2. 

Miejsca pracy są lokalizacją, 

w których spędzamy więk-

szość czasu całego dnia i je-

steśmy zmuszeni na kontakt 

z drugą osobą. Pozostając 

ostrożni i stosując środki 

ochrony osobistej możemy 

zapewnić sobie ochronę, ale 

nawilżenie powietrza może 

dodatkowo zapewnić nam 

bezpieczeństwo. Wilgotność 

powietrza w pomieszczeniach 

w okresie jesienno-zimowym 

jest znacznie obniżana przez 

ogrzewanie. Optymalny 

poziom wilgoci szacuje się 

na około 50%, a w naszych 

miejscach pracy ta wilgotność 

spada do około 20%. W takich 

warunkach cząsteczki wirusa 

posiadają nie tylko lepsze 

warunki do rozprzestrzeniania 

się, ale również dłużej utrzy-

mują się w powietrzu oraz 

łatwiej wnikają do organizmu 

przez suchą błonę śluzową 

w nosie człowieka. Z najnow-

szych badań wynika, że odpo-

wiednio nawilżone powietrze 

zmniejsza ryzyko zarażenia.

Przeprowadzone badania 

przedstawiają, iż wyższy po-

ziom wilgoci powoduje większą 

gęstość powietrza, a następ-

stwem tego jest, że wydzielane 

cząsteczki przez ludzi łączą 

się z powietrzem nawilżonym 

i sprawia to szybsze ich opada-

nie. W takiej sytuacji dostrze-

gamy zalety systemu nawil-

żania. Obejmują one ochronę 

przed wirusami grypy i scho-

rzeniami dróg oddechowych 

oraz min. wzmacnianie układu 

odpornościowego poprzez 

optymalne samooczyszczanie 

śluzówek, ochronę oczu przed 

zapaleniami, podrażnieniami 

(„suche oczy”) czy też chroni 

skórę i łagodzi dolegliwości 

skórne (atopowe zapalenie 

skóry, łuszczyca). Bardzo 

dobrze zilustrowany został 

wpływ wilgotności powietrza 

na roznoszenie się cząsteczek 

wirusowych w badaniu prze-

prowadzonym przez badaczy 

japońskich. Porównana została 

transmisja kropelek podczas 

mówienia oraz kichania przy 

różnych poziomach wilgot-

ności powietrza. Obserwacje 

w wykonywanym badaniu 

wykazały, iż kichnięcie powo-

duje rozprzestrzenienie się 

kropelek do nawet 2 m. Ilość 

kropelek przy 30% wilgotno-

ści powietrza jest trzy razy 

większa od ilości kropelek przy 

90% nawilżenia. Obrazuje 

to symulacja komputerowa 

umieszczona na stronie Ja-

panese supercomputer shows 

how humidity affects the 

aerosol spread of coronavirus 

https://t.co/5W3bB0qbl5 pic.

twitter.com/ZJrHttN0wd — 

Reuters (@Reuters) October 

14, 2020.

NAWILŻANIE - SKUTECZNA 

WALKA Z WIRUSEM
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Piłka nożna  
Jakub Lisowski 
sport@gs24.pl 

Fatalnie rozegrany mecz we 
Włoszech sprawił, że znów 
pozycja selekcjonera Jerzego 
Brzęczka jest słaba. A jak wy-
padli piłkarze z naszego regio-
nu lub związani z naszymi klu-
bami w przeszłości? Kto z nich 
będzie miał szansę pojechać 
na przyszłoroczne Euro? 

W listopadzie Polska rozegrała 
trzy mecze – towarzyskie 
z Ukrainą oraz z Włochami i Ho-
landią na zakończenie rywali-
zacji grupowej w Lidze Naro-
dów. Przed tymi spotkaniami 
była szansa na 1. miejsce w gru-
pie, ale przyszedł fatalny mecz 
z Włochami, lepszy, ale bez 
szczęścia z Holandią. Marzenia 
prysły, a ciśnienie wokół kadry, 
szczególnie Jerzego Brzęczka 
znów jest wysokie. Nie wia-
domo, czy trener przetrwa kry-
tykę. Na pewno ma coraz mniej 
zwolenników i obrońców. 

W ostatnich meczach trady-
cyjnie zagrali piłkarze wcześ-
niej związani z naszymi klu-
bami. Oczywiście żaden z obec-
nych piłkarzy Pogoni nie jest te-
raz blisko reprezentacji, więc 

baczniej śledzimy występy 
tych, co w CV wpisują kluby 
z regionu. 

Na listopadowe mecze Jerzy 
Brzęczek powołał: Sebastiana 
Walukiewicza, Arkadiusza 
Recę, Grzegorza Krychowiaka 
i Kamila Grosickiego. Jak wy-
padli w meczach i jakie są ich 
obecne notowania w kadrze 
w kontekście występu na Euro 
2021? 

Sebastian Walukiewicz 
Zagrał tylko z Ukrainą. Polacy 
wygrali 2:0, więc defensor 
może być z siebie zadowolony. 
Szkoda, że zabrakło go w me-
czach z silniejszymi przeciwni-
kami, ale można bez większego 
ryzyka stwierdzić, że obecnie 
Walukiewicz jest w hierarchii 
stoperów tym trzecim, a gra 
dwóch w podstawowym skła-
dzie. 

Czy ta pozycja może się 
zmienić? Tak i jest to bardzo 
prawdopodobne. Solidnie 

wciąż gra Kamil Glik, za to Jan 
Bednarek nie miał ostatnio naj-
lepszego okresu. Jeśli nawet zo-
stał skrzywdzony, bo nie faulo-
wał w polu karnym Holendra 
(gol na 1:1), to często zachowy-
wał się „elektrycznie”. Szkoda, 
że dopiero wiosną selekcjoner 
będzie mógł sprawdzić duet 
Glik – Walukiewicz lub 
Walukiewicz – Bednarek.  

Przypomnijmy, że 
Walukiewicz z Pogonią zwią-
zany był krótko. Przyszedł la-
tem 2017, a odszedł po dwóch 
latach do Cagliari. Kosztował 
ok. 4,5 mln euro, co jest klubo-
wym rekordem. Może czuć się 
pewniakiem w kadrze na Euro. 

Arkadiusz Reca 
Piłkarz, który w sezonie 2014/15 
grał w pierwszoligowej Flocie 
Świnoujście. Tu na dobre 
wchodził do dorosłej piłki, a że 
postępy robił błyskawiczne, to 
jest już graczem Serie A. Obec-
nie wypożyczony jest 
z Atalanty do Crotone. 
W pierwszym klubie spędził 
rok, ale nie grał.  

Nadal ma spore braki w grze 
defensywnej, ustawieniu, kry-
ciu i to wychodzi również 
w meczach kadry. Z Włochami 
zagrał cały mecz i wypadł 
słabo, z Holandią znów cały 
i było lepiej. Jest odważny, chce 
grać ofensywnie. 

Może sporo stracić po zmia-
nie selekcjonera, choć wydaje 
się, że lepszego lewonożnego 
obrońcy nie mamy. 

Grzegorz Krychowiak 
Do niedawna pewniak w ka-
drze, ale wyraźnie obniżył loty. 
Wychowanek Orła Mrzeżyno, 
później piłkarz np. Stali Szcze-
cin, obecnie ma pewne miejsce 
w składzie Lokomotiw Moskwa 
i gra z tym zespołem w Lidze 
Mistrzów. Za to w kadrze bojaź-
liwy, niewiele wnoszący do gry. 
To dlatego Brzęczek zaczął szu-
kać innych ustawień.  

Na razie wydaje się mieć 
mocną pozycję w kadrze, ale 

znów musi być nadającym 
właściwy rytm kadrze, bo ina-
czej na ME będzie grzał ławę. 
Trudno sobie jednak na razie 
wyobrazić, by Krychowiak 
na Euro nie pojechał. 

Kamil Grosicki 
Ma problem. Zimą zmienił 
klub, by z West Bromwich 
Albion awansować do Premier 
League. To się udało, ale 
po awansie WBA nie widziało 
go w składzie. Miał zmienić 
klub, było z tym ogromne za-
mieszanie, ale ostatecznie zo-
stał i… nie gra.  

A jak nie gra, to forma spada. 
Z Włochami i Holandią wcho-
dził po przerwie i tradycyjnie 
robił dużo wiatru. Efektów było 
jednak mało, a po 80-krotnym 
reprezentancie może oczeki-
wać więcej. Możliwe, że zimą 
znów postara się zmienić klub, 
by utrzymać pozycję w kadrze. 
Na razie jest pewniakiem, ale 
w szerokim składzie, bo do „11” 
ma krok dalej. Kadra bez tego 
wychowanka Pogoni? Brzęczek 
mu ufa, a Grosicki raczej wie, co 
musi zrobić. Musi wrócić 
do klubowego grania, bo ina-
czej na ME może się nie zała-
pać, nawet za zasługi. 

Kto jeszcze może być  
w grze? 
Z obecnych piłkarzy Pogoni 
nikt. Przed kontuzją były syg-
nały, że może Kamil Drygas, ale 
obecnie nie ma tematu. Są 
lepsi, a i forma Drygasa jest 
na etapie odbudowy. 

Brzęczek zapomniał 
o Hubercie Matyni, którego 
dwa lata temu sprawdzał i nie 
ma przesłanek, by coś się zmie-
niło. Dalej od kadry jest też 
Adam Buksa. Zimą przeszedł 
z Pogoni do New England 
Revolution. Selekcjoner chciał 
go sprawdzić jesienią, ale Ame-
rykanie nie puścili go do Eu-
ropy. 

Buksa w MLS nie zachwyca. 
W 20 meczach zdobył 5 bra-
mek, ale na pewno pozostanie 

pod obserwacją sztabu kadry. 
Może być alternatywą, gdyby 
np. Arek Milik nie zaczął 
od zimy grać.  

Młodzieżówka zakończyła 
Eliminacje do przyszłorocz-
nych Mistrzostwa Europy do lat 
21 zakończyła też polska mło-
dzieżówka. Jeszcze we wrześ-
niu wszystko było na dobrej 
drodze, ale jesień była kiepska 
w wykonaniu kadrowiczów. 
Stracone punkty i stracone 
szanse na awans. 

Przed ostatnim meczem 
z Łotwą w kadrze doszło 
do zmiany sztabu trenerskiego. 
Z pracy zrezygnował Czesław 
Michniewicz (wcześniej zwią-
zał się z Legią Warszawa), 
a PZPN zdecydował się zatrud-
nić Macieja Stolarczyka. Były 
piłkarz, trener i dyrektor Po-
goni szybko zabrał się za skom-
pletowanie składu asystentów, 
ale w pracy miał trochę kom-
plikacji. W ostatniej chwili do-
woływał zawodników, bo po-
jawiły się zakażenia 
koronawirusem. 

Polska pokonała ostatecznie 
Łotwę, ale do ME nie awanso-
wała. Ponad godzinę grał 
w tym meczu Sebastian Kowal-
czyk, który zaliczył asystę 
przy golu na 1:0, a cały mecz 
na rezerwie przesiedział Kacper 
Smoliński. Do kadry powołania 
otrzymali też, ale ze względów 
zdrowotnych nie pojechali Ma-
ciej Żurawski i Kacper Kozłow-
ski. 

Młodzieżówka to jest zaple-
cze pierwszej reprezentacji, ale 
ewentualne powołanie od Je-
rzego Brzęczka dla któregoś 
z młodych graczy Pogoni by-
łoby ogromną niespodzianką. 

Mistrzostwa Europy w 2021 
r. mają być rozegrane w czerwcu 
i lipcu. Nadal obowiązuje for-
mat, że mecze odbędą się w kil-
kunastu miastach Europy, choć 
ten pomysł może zostać zmie-
niony jak nie spadną zachoro-
wania na koronawirusa. 
¹

Kto z byłych Portowców pojedzie na Euro?
Sport

Sebastian Walukiewicz ma skromne ogranie w reprezentacji, 
ale robi systematyczne postępy 
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REKLAMA 009962915

▶MECHANIKA ▶ELEKTRONIKA ▶SERWIS KLIMATYZACJI 

▶ROZRZĄDY ▶ZAWIESZENIA ▶CHIPTUNING 

▶PRZEGLĄDY OKRESOWE 

ul. DĄBROWSKIEGO 11 
tel. 515 081 544 , 510 141 666

Zapraszamy od poniedziałku do piątku 8.30-17.00 

www.carserwis.szczecin.pl

AUTO SERWIS 
AUDI, SEAT, SKODA, VW

REKLAMA 009962747

OFERUJEMY 

ARTYKUŁY ORTOPEDYCZNE, 

REHABILITACYJNE I POMOCNICZE.

ul. Sikorskiego 12 Szczecin

[ 91 434 75 29   
[ 500 818 435           
      SklepMedycznyRehamilSzczecin      SklepMedycznyRehamilSzczecin

REKLAMA 009962724

FAJERWERKI
HURT  •   DETAL

SKLEP ŚMIESZNE RZECZY

DWORCOWA 2
\ 604 155 476

REKLAMA 009962925

WARZYMICE, ul. DĘBOWA 7, tel. 505 526 266

MIERZYN, ul. WELECKA 2, tel. 519 472 462

www.salon-firan-design.pl

• FIRANY • ZASŁONY • ROLETY • PODUSZKI
POMIARY U KLIENTA I ARANŻACJE - GRATIS
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REKLAMA 009966631

REKLAMA 009962923

Kunszt 
meble metalowe  

z pasją

Odwiedź nasz sklep internetowy: 

https://sklep.kunszt.pl/

zapraszam
Elżbieta Łępicka
 502 600 220

REKLAMA 009964526

TANIEJ NIŻ W STREFIE - od 2 zł/h
- ABONAMENTY MIESIĘCZNE I KWARTALNE
[ 662 490 006            parkingszczecincentrum

OGÓLNODOSTĘPNY PARKING 24H
MATEJKI 18 PRZY ZUS

            parking

REKLAMA 009963545

KLUB KARATE OLIMPIJSKIEGO

www.kamikazeclub.eu

TRENUJ Z MISTRZAMI!

TRENINGI:

Stargard:

SP 6 oraz Collegium Balticum

Szczecin:

Klub przy ul. Boryny 2

[  601  884  891

AUTOPROMOCJA 009966586AUTOPROMOCJA 008884985

sprawdź

Wybierz wersję

mobile
i bądź z nami 24h!
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Sportowa inwestycja 

Niskiej trybuny już nie ma, 
wkrótce rozpocznie się roz-
biórka starych budynków klu-
bowych, a do końca roku eki-
py budowlane chcą zadaszyć 
trybunę wschodnią. 

Równocześnie z rozgrywa-
niem jesiennych spotkań Po-
goni na swoim boisku - trwają 
prace budowlane na całym 
kompleksie przy ul. Twardow-
skiego. Dużo się zmienia. 7 
grudnia Pogoń zagra u siebie ze 
Stalą Mielec i będzie to pierw-
sze spotkanie Portowców u sie-

bie po prawie miesięcznej 
przerwie. Co prawda bez kibi-
ców, ale wszyscy przekonają 
się, jak dużo się zmieniło. 
Pierwsza podstawowa zmiana 
- rozebrano już niską trybunę. 
Lada moment rozpoczną się 
prace rozbiórkowe starych bu-
dynków administracji klubu. 
W związku z tym działacze 
przenieśli się do tymczaso-
wych pomieszczeń na koronie 
obiektu. 

Na jednym z boisk na koro-
nie rozłożono już sztuczną 
murawę, a w tym tygodniu po-
winien rozpocząć się montaż 
balonu. - Te prace powinny 

potrwać około tygodnia. Póź-
niej powinno nastąpić  podłą-
czenie pozostałych instalacji, 
a na końcu sprawdzenie, jak to 
będzie funkcjonować. Czekają 
nas też odbiory. Chcielibyśmy, 
by od początku stycznia balon 
można było użytkować, także 
przez pierwszy zespół - dodaje  
Łukasz Machiński, dyrektor 
klubu. 

Procedury odbiorowe 
trwają też na dwóch gotowych 
już trybunach. Bez oficjalnego 
przekazania ich miastu - nie ma 
szans, by na trybuny powrócili 
kibice. Prawdopodobnie na-
stąpi to dopiero w lutym 2021 r. 

Zmiany na obiekcie dotkną 
też pierwszy zespół Pogoni. 
W grudniu wyłączone z użyt-
kowania zostanie boisko 
boczne (nr 2), najbliżej leżące 
przy ul. Twardowskiego. 

- Przygotowania do no-
wego sezony przeprowadzone 
będą na własnych obiektach, 
m.in. na boisku nr 3, które jest 
oświetlone, podgrzewane 
oraz z murawą tej samej ja-
kości, co płyta główna. W pla-
nach treningowych uwzględ-
niamy także boisko nr 4 wraz 
z halą pneumatyczną - dodaje 
Machiński.  
¹

Kibice Pogoni wrócą już 
na inny stadion 

Sport

Na początku sezonu 2020/21 kibice zasiadali na trybunie niskiej (północnej). W listopadzie 
ekipy budowlane ją rozebrały. Wkrótce to samo spotka stare budynku klubowe
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Gotowa jest już uliczka prowadząca na koronę stadionu od ulicy Witkiewicza. Wkrótce to 
będzie jedyne wejście na obiekt dla kibiców
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Na powstanie zadaszonego boiska ze sztuczną trawą czeka 
młodzież akademii oraz pierwszy zespół Portowców. 
W okresie zimowych przygotowań będą tam prowadzone 
treningi
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